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§ 110 Allmänhetens frågestund  

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

I enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning anordnas allmänhetens frågestund en 

gång per år. 

 

Anonym frågeställare har skickat in en fråga om att sätta in en direktbuss till skolan vid 

08:20 vardagar från Länghem och en eftermiddag från Tranemo till Länghem vid 16:20. 

Det skulle underlätta för elever, då de inte slösar tiden på att vänta än att lägga tiden på 

fritid och plugg. 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar att det är Västtrafik som ansvarar för 

dessa turer och man får vända sig till Västtrafik med sina synpunkter. Kommunen tar dock 

med sig frågan till nästa samverkansmöte med Västtrafik. 

Ska kommunen själva sätta in en extra busstur tillkommer en kostnad som måste behandlas i 

budgetarbetet.  

 

Ingemar Rudholm, Ljungsarp har skickat in två frågor; 

- Vad är granskningsavgiften vid ansökan om glesare slamsugningsintervall? 

- Varför begränsa och försämra demokratin i Tranemo på detta sätt? 

”Filmen från fullmäktiges sammanträde finns tillgänglig i 14 dagar efter att den publicerats”. 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på första frågan att handläggningen 

av sådant ärende tar ca 1h. Priset är 1050kr/h.  

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på andra frågan att filmerna i 

dagsläget inte är textade. Enligt lagen om tillgänglighet för offentlig service får vi inte ha 

filmerna publicerade längre än 14 dagar då de inte är textade.  

Förvaltningen arbetar i dagsläget med att filmerna för kommande sammanträden ska kunna 

bli textade.  

 

Gunvor Ekdahl, Länghem har skickat in tre frågor; 

- Skulle bara vilja ha ett rakt och ärligt svar, kommer Solbacken att återuppstå och som man 

kan räkna med? 

- För det aktiva samhället Länghem, Kan man räkna med en samlingslokal? Som är mycket 

efterlängtat. Länghem är på G och vill inte bromsas. 

- Händer det något med livsfarliga vägsträckor i Länghem? Tex. Boråsvägen.  



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-09-21 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 4 

 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på första frågan att Solbacken 

kommer återuppstå. Kommunen avser att bygga Solbacken så fort som möjligt.  

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på andra frågan att samlingslokal är 

inget kommunen arbetar med. Eventuellt kan det finnas möjlighet med samlingslokal på 

Solbacken. Finns viljan i Länghem får man lyfta frågan och se vad kommunen kan göra. 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på tredje frågan att kommunen sänkt 

hastigheten på alla kommunens vägar i Länghem.  

Arbete med en gång- och cykelväg från Tingarör pågår. 

 

En åhörare ställer en fråga om samlingslokal i Länghem och vad kommunstyrelsens 

ordförande Driton Bilalli (S) menar med att det ska finnas intresse? 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar att samlingslokal inte är en 

kommunal angeläget. Kommunen kan bistå med hjälp om intresse finns.  

 

En åhörare ställer en fråga om promenadstråket i Länghem från hästhagen, förbi Rådde 

Gård och till kyrkan. Många upplever det obehagligt att gå längs vägen och man saknar 

gång- och cykelväg.  

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar att detta är Trafikverkets väg så 

synpunkter på denna väg får lämnas dit.  

Status 

Avslutat 
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§ 111 Inkomna motioner och medborgarförslag KS/2023:308, 

KS/2023:310 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen att medborgarförslag inkommit och av presidiet remitteras till 

kommunstyrelsen för beredning. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att den som är folkbokförd i kommunen får 

väcka ärenden genom medborgarförslag. 

 

Love Andersson har lämnat ett medborgarförslag om ungdomsbrandkår. 

Janna och Liv Sonntag har lämnat ett medborgarförslag om plantering och etablering av träd 

i Tranemo kommun 

Beslutsunderlag 

KS/2023:305 Medborgarförslag om ungdomsbrandkår 

KS/2023:310 Medborgarförslag om plantering och etablering av träd i Tranemo kommun 

Beslutet skickas till 

TPB 

Stratsys 

Status 

Pågående 
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§ 112 Inkomna interpellationer och frågor KS/2023:348, KS/2023:349, 

KS/2023:350 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Frågorna får ställas. 

• Noterar svaren på frågorna. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Wajdi-Louis Azouri (SD) har frågor till kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) om 

avtalet med Bygg Dialog AB, Solbacken i Länghem och väntsal i Tranemo. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på frågan om Bygg Dialog AB att via 

adda.se kan man se exakta priser för vad det kostar att exempelvis att bygga en förskola, 

dessa priserna understiger de priserna Bygg Dialog AB satt.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på frågan om Solbacken i Länghem 

att utredning pågår av behovet, dvs antalet platser. 

Beslut behöver även fattas angående avtalet med Bygg Dialog AB som ska behandlas under 

dagens sammanträde med fullmäktige.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar på frågan om väntsal i Tranemo att 

uppföljning inte gjorts. Ordförande har tagit ärendet vidare till förvaltning och hoppas att 

detta kan åtgärdas snarast.  

Beslutsunderlag 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande om avtalet med Byggdialog 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande om Solbacken 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande om väntsal i Tranemo 

Föredragning och debatt 

Kommunstyrelsens 2e vice ordförande Christoffer Andersson (C) föredrar frågorna. 

Driton Bilalli (S) föredrar svaren på frågorna och deltar i debatt. 

Wajdi-Louis Azouri (SD) deltar i debatt. 

Status 

Avslutat 
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§ 113 Svar - Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 

KS/2023:178 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Medborgarförslaget avslås. 

 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Förslagsställaren efterfrågar att kommunen ska stötta och verka för att en verksamhet startar 

som erbjuder resor inom Tranemo tätort. Med långa avstånd från bostäder till 

busshållplatser kan det vara svårt för vissa att ta sig runt i samhället. 

 

Kommunen ser inte att den kan stötta en förening att bedriva denna sortens verksamhet och 

inte heller kan kommunen erbjuda resor i samband med andra transporter. 

 

För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 

genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 

Ärendet 

Förslaget: 

Caj Larsson har 2023-03-27 lämnat ett medborgarförslag om att förbättra resande-

möjligheterna inom Tranemo. Förslagsställaren anser att det är svårt för dem som inte har bil 

att resa inom tätorten och tycker att kommunen ska stötta/verka för att en organisation 

tillkommer som kan driva något liknande en taxi-verksamhet. 

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-05-05 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Han förtydligade då att det inte var tal om att kommunen 

skulle själva driva en taxi-verksamhet, utan att kommunen bör ’kratta manegen’ åt någon 

som vill/kan. Exempel som uppgavs var att en ideell förening skulle kunna sköta detta, men 

att kommunen kunde stötta med att stå för försäkring eller liknande. Ett annat exempel var 

att den omsorgspersonal som kör ut mat till äldre skulle eventuellt ha möjlighet att erbjuda 

körningar vid vissa tider. 

 

Bakgrund: 

Tidigare har det funnits taxi-verksamhet i Tranemo kommun som lades ned då den 

dåvarande entreprenören också körde viss skolskjuts och färdtjänst. Den nuvarande 

entreprenören för skolskjuts och färdtjänst bedriver ingen taxi-verksamhet. Samtidigt finns 

det heller inga stadsbussar inom Tranemo vilket innebär att det kan bli långa avstånd för 
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vissa när de ska ta sig från sitt hem till andra platser i orten, exempelvis mataffär och 

vårdcentral. 

 

Svar: 

Det stämmer som förslagsställaren uttrycker sig att kommunen inte kan själva bedriva taxi-

verksamhet. Samtidigt är det svårt för kommunen att kratta manegen för andra som vill göra 

detta. Kommunen kan inte stötta en verksamhet med ekonomiska resurser på ett sätt som 

skulle resultera i en fördel gentemot andra, i enlighet med EU:s regler för statligt stöd. Att 

sköta det internt med befintlig personal och fordonsflotta är inte heller möjligt.  

 

Idag kör hemtjänstpersonalen ut mat till de äldre. Det finns ingen möjlighet, tidsmässigt, i 

dagsläget för denna personal att bistå med extra körningar. Hemtjänstens uppdrag är att ge 

omsorg och vård, inte att agera taxi. De bilar som används i hemtjänsten är inte heller 

rustade för att hantera och förankra exempelvis rullatorer eller rullstolar. 

 

För att en rese-service, taxi-verksamhet, eller liknande, ska kunna starta behöver detta ske 

genom individuella initiativ och är inget som kommunen kan bedriva eller driva på. 

Barnkonventionen  

Att erbjuda en form av rese-service kan förbättra tillgängligheten för barn med svårigheter 

att förflytta sig längre avstånd. Detta gäller främst de som inte har tillräckliga hinder för att 

vara berättigad annan form av transport, exempelvis färdtjänst. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

De som drabbas av de begränsade resmöjligheterna i kommunen är de som inte har körkort 

och som har svårt att ta sig längre sträckor. Detta innefattar bland annat unga, äldre och 

funktionshindrade. Särskilt för dem inom dessa grupper som inte har någon i sin närhet som 

kan bistå med transporter. 

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen ekonomisk påverkan och då kommunen inte kan själva driva denna 

sortens verksamhet eller med ekonomiska resurser stötta det, är det heller inte aktuellt vad 

ett sådant beslut skulle kosta. 

Beslutsunderlag 

KS §154, 2023-08-31 

AU §76, 2023-06-01 

Tjänsteskrivelsen 2023-05-09 

Medborgarförslag om att förbättra resandet inom Tranemo 
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Beslutet skickas till 

Caj Larsson 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 114 Svar - Medborgarförslag om hastighetsdämpande åtgärder i 

Länghem KS/2022:403 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Medborgarförslaget avslås vad gäller hastighetsdämpande åtgärder på 

Ingestorpsvägen i Länghem. 

• Medborgarförslaget anses besvarat vad gäller sänkning av tillåten hastighet i 

Länghem. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Avslaget grundar sig på att den aktuella vägsträckan är statlig så kommunen kan inte 

besluta om några åtgärder där. Att förslaget om hastighetssänkning anses besvarat grundar 

sig på att en hastighetssänkning till 40 km/h redan är genomförd i Länghem. 

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet gäller ett medborgarförslag om hastighetsdämpande åtgärder i Länghem, 

fartgupp/avsmalningar på Ingestorpsvägen samt sänkt hastighet i Länghems tätort från 50 

till 30/40 km/h. 

Ärendet 

Erika Polhem har 2022-09-13 lämnat ett medborgarförslag om hastighetsdämpande åtgärder 

i Länghem. 

Förslagsställaren anser att det behövs hastighetsdämpande åtgärder (fartgupp, 

avsmalningar) på Ingestorpsvägen (från Kastanjevägen till Lindvägen) förbi idrottsplatsen 

Ingsvallen. Vidare skriver förslagsställaren att det är många barn och ungdomar som rör sig 

där på väg till och från träning. Förslagsställaren önskar även sänkt hastighet i Länghems 

tätort från 50 till 30/40 km/h. 

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren, Erika Polhem, 2023-05-23 för att ge henne 

tillfälle att utveckla sitt förslag. I samtalet framförde Erika att hon är glad över den redan 

genomförda hastighetssänkningen i Länghem. Erika informerades om kommunens ansvar 

respektive Trafikverkets ansvar och fick information om att hon kan lämna sina synpunkter 

om hastighetsdämpande åtgärder på den statliga vägen (Ingestorpsvägen) till Trafikverket 

via deras hemsida. 

 

Förvaltningen har sedan länge en plan för att sänka den tillåtna hastigheten från 50 km/h till 

40 km/h i kommunens tätorter, på de kommunala vägarna och på de sträckor som 
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Trafikverket godkänner för de statliga vägarna. Denna sänkning är nu genomförd i 

Länghem. 

 

Den delen i medborgarförslaget som avser hastighetsdämpande åtgärder på 

Ingestorpsvägen vid idrottsplatsen Ingsvallen är statlig så det är Trafikverket som ansvarar 

för den. Kommunen hänvisar därför förslagsställaren till att kontakta trafikverket och lämna 

förslaget/synpunkten dit istället. Det kan göras via deras hemsida 

https://etjanster.trafikverket.se/anonyma-tjanster/kundfragor-trafikverket/vag/ovrigt/.  

 

Tranemo kommun tar ofta upp olika trafiksäkerhetsfrågor med Trafikverket och kommer att 

ha med sig detta förslag till kommande möten. 

Barnkonventionen  

Trafiksäkerhetsfrågor är av stor vikt för att trygga barns situation i samhället. 

Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (Barnkonventionen artikel 6) 

 

Jämställdhetsperspektiv  

Beslutet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan för kommunen eftersom det är Trafikverket som är 

väghållare på den aktuella sträckan. 

Beslutsunderlag 

KS §155, 2023-08-31 

AU §85, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelsen 2023-05-23 

Medborgarförslag om hastighetsdämpande åtgärder i Länghem  

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Förslagsställare Erika Polhem 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 115 Svar - Medborgarförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för 

Boråsvägen i Länghem KS/2022:549 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Medborgarförslaget avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Boråsvägen i Länghem är en statlig väg och vi hänvisar därför till Trafikverket för förslag 

och synpunkter. 

Ärendet 

Mikaela Öberg har 2022-12-10 lämnat ett medborgarförslag om farthinder eller 

hastighetsmätare på Boråsvägen i Länghem. 

Förslagsställaren anser att hastigheten på Boråsvägen inte hålls och någon åtgärd i form av 

farthinder eller hastighetstavla bör finnas på Boråsvägen. 

Boråsvägen i Länghem är en statlig väg och därmed är det till Trafikverket förslaget ska 

ställas.  

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren den 31 mars 2023 för att ge henne tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Mikaela hade inget mer att tillägga. Mikaela blev också informerad 

om att Boråsvägen är en statlig väg och att kommunen ofta tar upp trafiksäkerhetsfrågor 

med Trafikverket. 

 

Enligt åtgärdsvalsstudie (ÅVS ) för väg 27, korsningarna vid västergärdet och Tingarör, 

Tranemo kommun, bör kommunen överlåtas väghållarskapet för del av Boråsvägen i 

Länghem efter ett antal andra åtgärder. Om kommunen blir väghållare för Boråsvägen kan 

det eventuellt, enligt våra riktlinjer om farthinder utanför skolor, bli aktuellt med något 

farthinder där. 

Barnkonventionen  

Trafiksäkerhetsfrågor är av stor vikt för att trygga barns situation i samhället. 

Barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (Barnkonventionen artikel 6) 

 

Jämställdhetsperspektiv  

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-09-21 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 13 

 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan. 

Beslutsunderlag 

KS §156, 2023-08-31 

AU §86, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelsen 2023-03-31 

Medborgarförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för Boråsvägen i Länghem 

Beslutet skickas till 

Mikaela Öberg 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 116 Svar - Medborgarförslag om hastighetsbegränsning på 

Ängsgatan i Grimsås KS/2023:31 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Medborgarförslaget avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

SD-gruppen (Wajdi-Louis Azouri, Birger Agerling, Per-Arne Engström, Anna Letth, Ivan 

Letth och Maria Jarlsgård) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsmotivering 

Ängsgatan är en gata som trafikeras till stor del av boende i närområdet som är väl 

medvetna om hur trafikmiljön ser ut i området. Ett farthinder sänker endast hastigheten 

precis där farthindret är anlagt och påverkar inte hastigheten på resten av sträckan. 

Dessutom är arbetet med att sänka bashastigheten till 40 km/tim i Grimsås genomförd 

kvartal 1, 2023.  Därmed avslås medborgarförslaget sänkt hastighet eller farthinder på 

Ängsgatan i Grimsås. 

Ärendet 

Falko Falk Braunschweig har 2023-01-13 lämnat ett medborgarförslag om 30 km/tim eller 

farthinder på Ängsgatan i Grimsås. 

Förslagsställaren anser att det finns stora bekymmer hos boende på Ängsgatan i Grimsås 

med att det körs för fort. Förslagsställaren föreslår sänkt hastighet till 30 km/tim på de 

gatorna eller sätta upp farthinder.  

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren den 31 mars 2023 för att ge 

förslagsställaren tillfälle att utveckla sitt förslag. Falko hade inget mer att tillägga. 

 

Ängsgatan i Grimsås är cirka 1,1 km lång och 7 - 9 meter bred.  

Förvaltningen arbetar med att sänka bashastigheten till 40 km/h i samtliga tätorter i 

kommunen. Detta arbete görs i samverkan med Trafikverket och polisen. Att sänka till 30 

km/h ska enbart ske på kortare sträckor och där behovet är stort, exempelvis utanför skolor. 

Sänkning av bashastighet till 40 km/tim i Grimsås är genomförd kvartal 1, 2023. Att sänka 

hastigheten ytterligare skulle troligen inte få någon större efterlevnad då trafikanterna som 

färdas utmed vägen inte skulle uppleva den lägre hastigheten som motiverad. Ett farthinder 

på vägen hade endast sänkt hastigheten där farthindret är anlagt. Farthindret hade inte 

påverkat hastigheten på resten av sträckan. Förvaltningen är restriktiva vid byggandet av 

farthinder. Om farthinder ska byggas bör det vara vid viktiga gång- och cykelvägar över 

större vägar, utanför skolor eller på olycksdrabbade punkter - Ängsgatan i Grimsås är inte en 
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sådan gata. Lokala trafikföreskrifter i form av hastighetsregleringar skall användas med 

omsorg. 

Barnkonventionen  

Trafiksäkerhet har alltid en påverkan på barn. I och med det arbete som förvaltningen gör 

kopplat till sänkt bashastighet samt informationskampanjer påverkas barns situation 

positivt. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan. 

Beslutsunderlag 

KS §157, 2023-08-31 

AU §87, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelsen 2023-03-10 

Medborgarförslag om hastighetsbegränsning om 30 km/h eller nytt farthinder på Ängsgatan 

i Grimsås 

Föredragning och debatt 

Anna Letth (SD) deltar i debatt. 

Beslutet skickas till 

Falko Falk Braunschweig 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
 

  



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-09-21 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 16 

 

§ 117 Svar - Medborgarförslag om längre öppettider i simhallen 

KS/2022:516 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Henrik Larsen har 2022-11-19 lämnat ett medborgarförslag om att förlänga öppettiden på 

lördagar i simhallen. Simhallens ordinarie öppettid på lördagar är 09.00–14.00. 

Förslagsställaren anser att med förlängda öppettider ökar möjligheten för småbarnsfamiljer 

att få ihop livspusslet och hinna med ett simhallsbesök på helgen. 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-01-19 för att ge honom tillfälle att 

utveckla sitt förslag. Inget nytt framkom i detta samtal. 

 

Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget avslås eftersom det inte går att få till utökade 

öppettider med tillgängliga personalresurser. Om simhallen skulle hålla öppet längre på 

lördagar behöver den vara stängd motsvarande tid någon vardag. Förvaltningen bedömer 

att simhallens ordinarie öppettider fungerar bra för de flesta besökare. 

 

De ordinarie öppettider i simhallen är: 

MÅNDAG – Stängt 

TISDAG 

6.15-8.00 morgonsim 

15:00-16:00 seniorbad 55+ 

16.00-18.00 

18.00-20.00 (18 år fyllda, barn endast i sällskap av vuxen, motionssimning i stora bassängen 

och lek i lilla bassängen) 

ONSDAG 

16.00-20.00 motionssimning (endast vuxna 18 år fyllda) 

TORSDAG 

6.15-8.00 morgonsim 

16.00-18.00 

18.00-20.00 (18 år fyllda, barn endast i sällskap av vuxen, motionssimning i stora bassängen 
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och lek i lilla bassängen) 

FREDAG 

6.15-8.00 morgonsim 

14.00-20.00 

LÖRDAG 

9.00-14.00 

SÖNDAG - Stängt 

Barnkonventionen  

Ökade öppettider skulle kunna ge barn en mer aktiv fritid. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Alla påverkas lika av detta beslut, det medför ingen skillnad utifrån 

diskrimineringsgrunderna. 

Ekonomisk påverkan 

Förslaget till beslut har ingen ekonomisk påverkan. 

Beslutsunderlag 

KS §158, 2023-08-31 

AU §88, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelsen 2023-05-24 

Medborgarförslag om längre öppettider i simhallen 

Beslutet skickas till 

Henrik Larsen 

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 118 Svar - Motion om behovet av krafttag mot narkotikamissbruket i 

Tranemo (M) KS/2022:361 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen anses besvarad för punkt 3. 

• Motionen avslås för punkt 1 och 2. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Motionen avslås mot bakgrund av att kommunen inte har möjlighet att styra över polisens 

resurser. Däremot jobbar vi med frågan dels gällande ökad polisnärvaro i vår samverkan 

mellan kommunen och polismyndigheten samt nolltolerans på skolorna.   

Ärendet 

Moderaterna har den 22 september 2022 lämnat en motion angående att det behövs krafttag 

mot narkotikamissbruket i Tranemo. Förslagsställaren anser att kommunen behöver prova 

nya vägar för att stävja narkotikahandeln.  Skolor behöver regelbundet använda 

narkotikahund, sätta upp kameraövervakning på utsatta platser och fler poliser i 

kommunen.   

 

Förvaltningen var i kontakt med gruppledaren Kathleen Wireklev 2023-04-04 för att ge 

motionären tillfälle att utveckla förslaget. Hon hade inget ytterligare att tillägga.  
 

Nuvarande samverkan 

Lägesbildsarbetet som bedrivs i kommunen är en del av det operativa arbetet för polisen. 

Kommunens långsiktiga mål är att ha en större samverkan med områdespoliser som 

cirkulerar och deras uppdrag är att arbeta operativt med trygghetsfrämjande och 

brottsförebyggande arbete tillsammans med kommunen. 

 

Kameraövervakning finns inom några av kommunens verksamheter, bland annat högstadiet 

på Tranängskolan. Montering av kameror på offentliga platser runt om i kommunen bör ske 

systematiskt genom vårt lägesbildsarbete.  

 

En handlingsplan kopplat till ANDTS (alkohol, narkotika, droger, tobak och spel om pengar) 

är under pågående arbete. För att kunna arbeta förebyggande och långsiktigt kring frågor 

som rör alkohol, narkotika, tobaks- och nikotinprodukter samt spel om pengar (ANDTS) i 

Tranemo kommun arbetar vi nu fram en lokal handlingsplan som ger en riktning för hur 

arbetet ska bedrivas. Den här handlingsplanen utgår ifrån den nationella strategin men 

beaktande har även tagits till de lokala utmaningarna Tranemo kommun har. 
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Syftet med handlingsplanen är att beskriva hur läget ser ut i kommunen gällande ANDTS, 

ange mål och riktning för hur kommunens verksamheter ska bedriva arbetet under 2023–

2025 samt hur detta följs upp. Handlingsplanen ska bidra till de övergripande målen för 

ANDT-respektive spelpolitiken; ett samhälle som är fritt från narkotika och dopning, 

minskade medicinska och sociala skador orsakade av alkohol, minskat tobaksbruk samt 

minskade skadeverkningar av överdrivet spelande. Därefter tas en handlingsplan fram hur 

man agerar när man påträffar exempelvis misstanke om påverkade unga individer med 

tidiga insatser. Grunden för att stävja narkotikahandeln är att jobba med kunskap, 

kartläggning och tidiga insatser. När det handlar om narkotikabrott är det 

polismyndighetens uppdrag. 

Barnkonventionen  

Att aktivt arbeta med en plan utifrån de övergripande målen för ANDT-respektive 

spelpolitiken; ett samhälle som är fritt från narkotika och dopning, minskade medicinska och 

sociala skador orsakade av alkohol, minskat tobaksbruk samt minskade skadeverkningar av 

överdrivet spelande 

ökar den generella tryggheten i kommunen, vilket i så fall påverkar tryggheten positivt även 

för barn och unga.   

Jämställdhetsperspektiv 

Det pågående arbete som beskrivs inom ramen för ANDTS-arbetet har en positiv inverkan i 

ett jämställt- och jämlikhetsperspektiv, då minskat användande av alkohol, narkotika, 

dopning mm. troligtvis genererar en upplevd ökad trygghet i kommunen vilket gynnar alla.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan.  

Beslutsunderlag 

KS §140, 2023-06-08 

AU §69, 2023-05-11 

Motion om krafttag mot narkotikamissbruket i Tranemo - Moderaterna, 2023-09-22. 

Tjänsteskrivelse – svar på motion om behovet av krafttag mot narkotikamissbruket i 

Tranemo, 2023-03-16. 

Föredragning och debatt  

Niklas Gardewik (M) deltar i debatt 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Niklas Gardewik (M) yrkar på att motionen ska antas. 

Wajdi-Louis Azouri (SD) yrkar bifall till Gardewiks (M) yrkande. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Gardewiks (M) yrkande och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.   

 

Omröstning begärs, 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag 

Nej-röst för Gardewiks (M) yrkande 

Omröstningsresultat 1 (Se närvaro- och omröstningslista 6/2023) 

Med 23 Ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag mot 13 Nej-röster för bifall till 

Gardewiks (M) yrkande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till 

Kommunledningsstaben    

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 119 Svar - Motion: Programmering – ett nytt gymnasieprogram (M) 

KS/2022:371 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Skolans nationella styrdokument ger inte utrymme för en huvudman att skapa ett eget 

gymnasieprogram. Möjligheten att erbjuda kurser inom programmering och webbutveckling 

finns redan i dagens gymnasieutbud.  

Ärendet 

Stephan Bergman (M) och Kathleen Wireklev (M) har 220801 lämnat en motion angående 

programmering- ett nytt gymnasieprogram. Förslagsställaren anser att i ett samhälle där 

datorer och digitala plattformar är grunden för informationskällor, tjänster och produkter 

räcker det inte med att kunna läsa och skriva. Barn behöver lära sig programmering. Enligt 

motionen vill man att Tranemo kommun ska införa ett gymnasieprogram i programmering.  

 

Förvaltningen var i kontakt med Kathleen Wireklev 230405 för att ge motionären tillfälle att 

utveckla sitt förslag. I samtal med motionären framkom en medvetenhet om att kommunen 

inte kan hitta på ett eget gymnasieprogram och genom de möjligheter skolan redan idag har 

att erbjuda kurser inom ämnet. 

 

Reglering av gymnasieprogram 

Det finns inget gy-program som fokuserar programmering. Detta är inget som kan göras på 

kommunalnivå. Riksdagen fattar beslut om vad ett gymnasialt program ska heta och vilka 

ämnen som ska ingå i samtliga nationella program i gymnasieskolan. Riksdagen fattar beslut 

om gymnasiegemensamma ämnens namn. Regeringen fattar beslut om 

gymnasiegemensamma ämnens innehåll. Skolverket fattar beslut om övriga ämnen och 

gymnasiesärskolan. Regeringen fattar beslut om programgemensamma ämnen och 

inriktningarnas namn. Skolverket fattar beslut om inriktningarnas ämnen och 

programfördjupning. 

Källa:https://www.skolverket.se/download/18.6801312f17bea3d8bfe445/1632295218212/F%C3%B6rf

attningar%20f%C3%B6r%20gymnasieskola%20och%20gymnasis%C3%A4rskola%20-

vem%20g%C3%B6r%20vad.pdf 

 

Möjligheter att erbjuda programmering 

https://www.skolverket.se/download/18.6801312f17bea3d8bfe445/1632295218212/F%C3%B6rfattningar%20f%C3%B6r%20gymnasieskola%20och%20gymnasis%C3%A4rskola%20-vem%20g%C3%B6r%20vad.pdf
https://www.skolverket.se/download/18.6801312f17bea3d8bfe445/1632295218212/F%C3%B6rfattningar%20f%C3%B6r%20gymnasieskola%20och%20gymnasis%C3%A4rskola%20-vem%20g%C3%B6r%20vad.pdf
https://www.skolverket.se/download/18.6801312f17bea3d8bfe445/1632295218212/F%C3%B6rfattningar%20f%C3%B6r%20gymnasieskola%20och%20gymnasis%C3%A4rskola%20-vem%20g%C3%B6r%20vad.pdf
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Inom ramen för Teknikprogrammet, vilket finns på Tranemo Gymnasieskola, kan man som 

skola erbjuda såväl programmering som webutveckling eller liknande kurser inom 

inriktningen Informations- och medieteknik. Programmering är också möjlig att erbjuda som 

programfördjupning eller individuellt val på alla program som Tranemo Gymnasieskola 

erbjuder. Dessa beslut ligger på rektor. 

 

Det finns således tre alternativ: 

1. Inriktning Informations- och medieteknik på Teknikprogrammet 

2. Lägga programmering som programfördjupning oavsett inriktningar på BA, EE, IN, 

EK, NA, SA, TE, VO 

3. Erbjuda kurserna som individuellt val oavsett inriktning eller program, dvs kan 

väljas av alla elever 

 

Beslut om ovanstående alternativ har rektor tillika gymnasiechef redan idag mandat att fatta.  

Barnkonventionen  

Förvaltningen bedömer att ett avslag av denna motion inte kommer att försämra Tranemo 

gymnasieskolas förutsättningar att leva upp till barnkonventionen, då möjligheten att 

erbjuda kurser inom programmering och webbutveckling redan finns i dagens 

gymnasieutbud. 

 
Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Ärendet kommer inte att påverka Tranemo gymnasieskolas förutsättningar att leva upp till 

kommunens nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen (KF 2012-05-28), då möjligheten att 

erbjuda kurser inom programmering och webbutveckling redan finns i dagens 

gymnasieutbud. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet kommer inte att påverka kommunens ekonomi negativt, då möjligheten att erbjuda 

kurser inom programmering och webbutveckling redan finns i dagens gymnasieutbud. 

Beslutsunderlag 

KS §162, 2023-08-31 

LU §38, 2023-06-15 

Motion Programmering - ett nytt gymnasieprogram 

Svar på Motion 

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M) 

Kathleen Wireklev (M)    
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Lärandesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 120 Svar - Motion om kameraövervakning i skolorna (M) KS/2022:360 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen anses besvarad gällande kamerabevakning inomhus på Tranemo 

gymnasieskola och Tranängskolan 7–9. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

M-gruppen (Niklas Gardewik, Kathleen Wireklev, Ellinor Liljegren Kalmar, Ulf Nyberg, 

Fredrik Risby och Stephan Bergman), SD-gruppen (Wajdi-Louis Azouri, Birger Agerling, 

Per-Arne Engström, Anna Letth, Ivan Letth och Maria Jarlsgård) och Brigitte Barenfeld (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för Risbys (M) yrkande. 

Beslutsmotivering 

Idag finns det kamerabevakning inomhus på Tranängskolan 7-9 och Tranemo 

Gymnasieskola. Efter kontakt med verksamhetsansvarig för samtliga förskolor och skolor 

konstateras det att det idag inte finns en sådan problembild runt lokalerna, att det föranleder 

till att en ansökningsprocess behöver initieras för att bedriva kamerabevakning på kvällar, 

nätter och helger.  

Sammanfattning av ärendet 

Stephan Bergman (Moderaterna) har lämnat en motion om att ge förvaltningen i uppdrag att 

tillse att skolor med skadegörelse och otrygghet blir kamerabevakade inomhus i de delar 

som anses lämpliga. Vid kontakt med motionären förtydligas att motionen inte gäller 

kamerabevakning inomhus för förskola och grundskola F-6, men att det skulle också 

eventuellt kunna vara aktuellt att kamerabevaka utomhus. 

 

Efter inventering konstateras det att det idag inte finns en sådan problembild runt lokalerna, 

att det föranleder till att en ansökningsprocess behöver initieras för att få bedriva 

kamerabevakning på kvällar, nätter och helger. Övervaknings-intresset väger inte tyngre än 

integritetsintresset. 

Kamerabevakning genomförs redan idag inomhus på Tranängskolan 7-9 och på Tranemo 

Gymnasieskola. 

Ärendet 

Moderaterna har genom Stephan Bergman 2022-07-13 lämnat en motion angående att 

Kameraövervaka inne i skolorna. Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman (M) 

2023-02-07 för att ge motionären tillfälle att utveckla sitt förslag.  



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-09-21 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 25 

 

Motionen handlar om den upplevt stökiga miljön i skolan, vilket påverkar elevernas resultat 

och mående. Genom insatser med kamerabevakning i skolan vill motionären skapa studiero 

och en förbättrad arbetsmiljö, vilket därmed har som effekt förbättrade resultat och mående 

för eleverna. 

 

Genom att placera kameror inomhus och eventuellt utanför våra skolor vill motionären 

förhindra eller minska skadegörelse och inbrott. Andan i motionen är också att skapa ett 

förebyggande arbete runt droghandel så att inte skolorna blir en fristad för sådana 

aktiviteter. Motionen avser inte kamerabevakning inomhus för åk F-6 och förskolor. Fokus 

skall ligga på orterna Tranemo och Limmared. 

 

Kamerabevakning inomhus och rättslig grund 

Kamerabevakning inomhus kräver inte tillstånd så länge ytorna inte är tillståndspliktiga, det 

vill säga dit allmänheten har tillgång. Inne i en skolbyggnad anses allmänheten ha tillträde 

till ytan fram till skolexpeditionen. Övriga ytor inne i skolbyggnaden anses vara en plats dit 

allmänheten inte har tillträde och är därför inte tillståndspliktiga. Huvudmannen ansvarar 

för att reglerna i kamerabevakningslagen och dataskyddsförordningen följs. 

En skolgård anses generellt vara en plats dit allmänheten har tillträde. Likaså anses 

allmänheten som utgångspunkt ha tillträde till skolors huvudentréer och därför behöver 

man söka tillstånd för att kamerabevaka dessa platser. 

 

Ändamål med bevakningen  

Barn och vuxna som vistas i skolan har rätt att slippa att bli kamerabevakade om det inte 

finns ett bevakningsintresse som väger tyngre än integritetsintresset på platsen. Generellt 

kan man säga att integritetsintresset väger mycket tungt på en skola med hänvisning till att 

det är just barn som bevakas. 

 

Väger intresset av att kamerabevaka tyngre än integritetsintresset? 

En skola måste ha ett berättigat syfte för att få kamerabevaka. Det kan till exempel vara att 

man vill förebygga, förhindra eller upptäcka brottslig verksamhet på en brottsutsatt plats. 

Det måste alltså finnas ett reellt problem på platsen; man kan inte sätta upp en kamera i rent 

förebyggande syfte. Verksamheten måste även ha undersökt andra alternativ.  

 

När man överväger att kamerabevaka är det viktigt att man har dokumenterat vad som hänt 

och var, vilken tid på dygnet och varför andra alternativ inte har hjälpt. Intresset av att 

kamerabevaka väger tyngre ju mer brottslighet som har inträffat kan påvisas. Det är därför 

viktigt att det finns dokumention över allt som hänt, då detta ligger till grund för en 

ansökan. 

 

Om verksamheten kommer fram till att det finns ett berättigat syfte att kamerabevaka måste 

man ändå alltid göra en intresseavvägning av bevakningsintresset mot integritetsintresset. 

Den här bedömningen ska göras oavsett om det gäller tillståndspliktig eller inte 
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tillståndspliktig kamerabevakning. Barn anses ha ett särskilt stort integritetsintresse. Vid 

bedömningen av integritetsintresset ska man ta särskild hänsyn till hur bevakningen ska 

utföras, om teknik som främjar skyddet av enskildas personliga integritet ska användas och 

vilket område som ska bevakas. Det är till exempel mer känsligt att kamerabevaka en 

skolgård med gungor där små barn leker än en fasad. 

 

Den så kallade överviktprincipen väger tyngre än enskildes intresse att inte bli övervakad. 

Överviktprincipen innebär att kamerabevakning är tillåten om övervakningsintresset 

exempelvis är att förebygga, utreda och avslöja brott eller förhindra olyckor, vilket väger 

tyngre än den enskildes intresse att inte bli övervakad. Det är huvudmannens, oftast 

rektorns, ansvar att visa att övervakningsintresset väger tyngre än integritetsintresset, det 

vill säga att det finns rättsligt stöd för kamerabevakning. 

 

Nuläge kamerabevakning på skolor i Tranemo kommun 

För både Tranemo gymnasieskola och Tranängskolan 7-9 finns idag vidtagna förebyggande 

åtgärder såsom att: 

• Larm har installerats. 

• Värdefull utrustning låses in. 

• Eleverna skall ha lås på sina skåp. 

• Elevdatorer skall tas hem i slutet av varje dag. 

• Instruktion till personal är att i första hand ta med datorer hem utanför arbetstid och 

om datorer finns kvar på skolan skall de förvaras icke synligt och gärna inlåsta. 

• Det arbetas aktivt med värdegrundsarbete för att förebygga kränkande behandling. 

 

Vid nulägesbeskrivning genomförd våren 2022 framkom det att trots vidtagna åtgärder hade 

dessa inte givit tillräckliga resultat gällande förhindrande av stölder, skadegörelse samt hot 

och våld på skolan. Utifrån det fanns det ett berättigat syfte att kamerabevaka icke offentliga 

ytor inomhus. 

 

I dagsläget finns det inomhus 26 kameror på Tranängskolan 7-9 och 14 kameror på Tranemo 

Gymnasieskola 

 

Omvärldsbevakning kring kamerabevakning utomhus på skolgårdar 

På Integritetsskyddsmyndighetens (IMY) hemsida finns följande att läsa: 

På skolgårdar vistas barn i olika åldrar och integritetsintresset är därför högt. Enligt tidigare praxis 

har skolgårdar dock generellt ansetts vara brottsutsatta platser. Med hänsyn till det höga 

integritetsintresse som gäller för skolgårdar har följande tider accepterats för kamerabevakning om 

inget särskilt framkommit som föranlett en annan bedömning: 

 

Måndag–fredag klockan 20.00–06.00. 

Lördag, söndag och övriga skolfria dagar klockan 17.00–07.00. 
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Även om ni endast vill bevaka under dessa tider behöver ni ansöka om tillstånd, eftersom skolgården 

är en plats dit allmänheten har tillträde. 

 

Omvärldsbevakning kring att kamerabevaka torg – Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) 

I ett färskt avgörande från HFD prövas frågan om en kommuns möjlighet att kamerabevaka 

två brottsutsatta torg dygnet runt. Den avgörande frågan är balanstestet mellan å ena sidan 

de registrerades integritetsintresse och å andra sidan kommunens intresse av 

kamerabevakningen. Sammantaget anser HFD att kommunen inte kunnat visa på att man 

haft tillräckligt starka skäl för att kamerabevaka torgen under dagtid. 

 

Integritetsskyddsmyndigheten (IMY) valde att godkänna kommunens ansökan men 

godkände inte ansökan i sin helhet utan godkännandet rörde enbart viss kamerabevakning. 

Tillståndet från IMY omfattade kamerabevakning av de två torgen enbart under kvälls-

/nattetid (mellan klockan 20:00 och 06:00). Kamerabevakningen fick bestå av 

kamerabevakning i realtid utan avlyssning av ljud med rätt att spela in och lagra 

bildmaterial, med fasta kameror med fast optik och rörliga kameror med optisk zoom. 

Slutligen villkorades även tillståndet om att restauranger och uteserveringar skulle maskeras 

från kamerornas upptagningsområde. 

 

Beslutet överklagades till HFD. Sammantaget anser HFD att kommunen inte kunnat visa på 

att man haft tillräckligt starka skäl, och därmed inte ett tillräckligt starkt bevakningsintresse, 

för att kamerabevaka torgen även under dagtid. Kamerabevakning anses enbart nödvändigt 

mellan klockan 20:00 och klockan 06:00. 

 

Inventering av behov av ytterligare kamerabevakning 

Vid inventering hos samtliga rektorer för förskola, grundskola och gymnasieskolan har det 

framkommit att man generellt inte upplever att det finns behov av kamerabevakning 

utomhus. Förvisso förekommer det aktiviteter runt verksamheterna såsom skadegörelse, 

men inte i den omfattningen att det är befogat att ansöka om tillstånd och vika ekonomiska 

resurser till detta. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som belyses i denna tjänsteskrivelse tar 

sitt avstamp i artikel 3 ur Barnkonventionen, att barnets bästa ska komma i främsta rummet 

vid alla beslut som rör barn. 

 

En bedömning är gjord att det i dagsläget inte finns behov av ytterligare kamerabevakning 

inom Tranemo kommuns förskolor och skolor.  

En viktig del i kamerabevakning är att hantera barn -och elevers integritetsintresse. Det är 

viktigt att inte i större utsträckning än nödvändigt kamerabevaka den verksamhet som de 

befinner sig i eller runt, på dagtid och kvällstid. 
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Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Konsekvenserna av att avslå motionen och anse den besvarad gällande att utöka 

kamerabevakningen i Tranemo kommuns förskolor ur ett jämställdhets- och 

rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 

kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 

 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

Att inte utöka kamerabevakningen utan bibehålla nuvarande nivå och på befintliga platser 

för kamerabevakning kan inte betraktas som negativt ur ett jämställdhetsperspektiv, med 

hänsyn till samtliga mål ovan i CEMR-deklarationen. 

Ekonomisk påverkan 

Den senaste installation av två kameror på Tranängskolan kostade 25 691 kr ink arbete. 

Kostnad till IT-funktionen för support av alla kameror uppgick till 10 998 kr. 

Ingen ekonomisk påverkan då bedömningen är att inga nya kameror behövs i dagsläget. 

Beslutsunderlag 

KS §162, 2023-08-31 

LU §39, 2023-06-15 

Motion 2022-07-13 

Tjänsteskrivelse 2023-05-08 

Föredragning och debatt 

Niklas Gardewik (M), Fredrik Risby (M), Wajdi-Louis Azouri (SD), Driton Bilalli (S), Jörgen 

Erikson (C) och Lina Chalhoub (C) deltar i debatt. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Fredrik Risby (M) yrkar på att motionen ska antas.  

Wajdi-Louis Azouri (SD) yrkar bifall till Risbys (M) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Risbys (M) yrkande och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsen förslag. 
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Beslutet skickas till 

Stephan Bergman    

Lärandesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 121 Svar - Motion om ljudmiljön i skolan (M) KS/2022:370 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen avslås gällande generell ljudmätning av samtliga skollokaler. 

• Motionen anses besvarad gällande att tillse att kompetens finns att tillgå vid 

byggnadsprojekt. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Det finns idag ett fungerande systematiskt arbetsmiljöarbete med rutiner för att hantera 

upplevda arbetsmiljöproblem inom Lärandesektionen. Dessa rutiner ger verksamheterna 

möjligheter att identifiera och hantera problem med buller i sin arbetsmiljö. Motionen avslås 

då de föreslagna åtgärderna är kostnadsdrivande och medel endast kan avsättas vid 

upplevda specifika problem och inte till generella insatser. Vidare anses motionen besvarad 

gällande att vid byggprojekt tillse att kompetens finns inom Samhällsektionen, då 

förvaltningens bedömning är den kompetensen redan finns idag och i större projekt finns 

akustiker med. 

Sammanfattning av ärendet 

Moderaterna har genom Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellionor Liljegren Kalmár 

lämnat en motion om att ge förvaltningen i uppdrag att mäta ljudmiljön i samtliga 

skollokaler och att skaffa rätt kunskap i alla projekt genom att anlita akustikexperter.  

 

Bakgrunden till motionen är att arbetsminnet försämras i en dålig ljudmiljö och därmed 

försvåras barns och elevers möjligheter till en god lärande miljö. 

Förvaltningen har rutiner för att mäta ljudmiljön och att anlita personer med rätt kompetens 

i byggprojekt. Därför anses motionen besvarad. 

Ärendet 

Moderaterna har genom Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellionor Liljegren Kalmár 

2022-08-01 lämnat en motion angående mätning av ljudmiljön och säkerställande av att 

akustikexpertis anlitas vid byggprojekt. Förslagsställaren anser att eftersom arbetsminnet 

försämras hos barn och elever i en dålig ljudmiljö så borde ljudmiljön mätas upp i samtliga 

skollokaler. 

 

Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman 2023-02-07 för att ge motionären tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Motionären bekräftar att motionens inriktning är att förbättra 

ljudmiljön i verksamheterna. Motionären lyfter fram att arbetsminnet försämras i dålig 
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ljudmiljö. Det är då viktigt att hantera dessa delar av arbetsmiljön eftersom det påverkar 

möjligheterna för elever att lära. 

 

Motionen om ljudmiljön avser först och främst grundskolan och gymnasiet, grunden i 

motionen handlar om att genomföra mätningar. Mätningar skall värderas och utifrån 

resultatet vidtas åtgärder. Motionären anför att mätningar ska genomföras brett med 

utgångspunkt i undervisningslokalerna och redovisas för akustikexperter som bedömer 

riskerna. 

 

Motionären definierar de skolansvariga som de som har fastighetsansvaret. Det är viktigt att 

de har vissa kunskaper om ljudmiljö och dess effekter för att de skall kunna skapa goda 

förutsättningar för en god ljudmiljö och också ansvarar för att dessa kunskaper kommer de 

som arbetar i skolan till del. 

 

Nuläge - Har vi en dålig ljudmiljö? 

Vid genomförda arbetsmiljöronder under 2022 - 2023 har det noterats ett antal anmärkningar 

gällande ljudmiljön vilka redovisas nedan: 

 

Tranemo gymnasieskola: 

I studiehallen upplevs miljön fortfarande som bullrig emellanåt, ett fastighetsärende är upprättat men 

ingen åtgärd är gjord. Matsalen upplevs också som en högljudd och bullrig plats. Nytt möblemang har 

tagits upp i gymnasiets investeringsplan. 

 

Tranängskolan 7-9: 

Lektioner i Gr3, Gr4 samt grönt konferensrum störs av elever på rast då ljudnivån blir för hög i 

klassrummet. 

 

Dalstorpskolan: 

Ljud från träslöjdsalens verksamhet sprider sig i huset. 

 

Björkhagens förskola, Dalstorp: 

Ljudtekniker har varit på Björkhagen oktober 22 och enligt honom startar arbete med att sätta upp 

ljudabsorbenter i november 22. 

 

Ljungbackens förskola, Ljungsarp: 

Provar att sätta upp ett "öra". 

 

Björnens förskola, Ambjörnarp: 

Det behövs ljudabsornbenter i fritidsrummet, i det lilla rummet utanför Grizzly samt i matsalen. De 

ljudabsorbenter som sattes upp i hallen av RO-gruppen under ht-22 ska reklameras! De är smutsiga 

och missfärgade, behöver bytas ut. Dessa fem plattor som sattes upp i taket räcker inte heller för att 

skapa en bra ljudmiljö. De ljudabsorbenter som sattes upp på väggen i det lilla rummet innanför 
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fritidsrummet har inte beställts, de är dessutom både smutsiga och missfärgade och ska tas bort. Även 

i matsalen, övriga rum är det väldigt tydligt att ljudnivån är för hög. 

 

Tranängskolan F-6: 

Buller - Matsalen 

 

Solhagens förskol, Tranemo: 

Porslinet på vagnarna. 

 

Regnbågens förskola, Uddebo: 

I fritidsrummet skulle ytterligare ljudabsorbenter behöva sättas upp. 

 

Länghemskolan: 

Behov: Ljudisolera dörr/vägg mellan expeditionen och slöjdsal. Ljudnivån på fritids vad gäller när 

eleverna är inne. Kolla över om det finns filter-öronproppar 

 

Bikupans förskola, Länghem: 

Under rubrik buller: Droppen lilla lekrummet. 

 

Parkhagen/Fjäril gul: 

Ev behöver komplettering göras i Ekens lokaler (textilier, möblering). Ev behöver komplettering göras 

på Fjäril gul. 

 

Slutsats 

Motionärerna har rätt i att det finns bullerproblem i Lärandesektionens verksamheter. Dessa 

problem har identifierats i arbetsmiljöronder genomförda 2022 - 2023.  

 

Orsaken till det ändå låga antalet anmärkningar i en relativt stor verksamhet som omfattar ca 

550 barn inom förskolan, ca 1350 elever i grundskolan, ca 350 elever inom gymnasieskolan 

och ca 60 elever inom vuxenutbildning är att det arbetats systematiskt med att förbättra den 

fysiska ljudmiljön under många år. Ljudabsorbenter finns på plats i de flesta verksamheter. 

Det som är kvar att hantera i dessa verksamheter är arbetet med den pedagogiska delen av 

ljudmiljön, dvs att skapa ett samspel med och mellan barn, elever och ungdomar som inte 

bullrar så mycket.  

 

Vid bullerproblem som behöver mätas anlitas arbetsmiljöingenjör som mäter efterklangstid. 

 

Aktuella rutiner för hantering av problem i ljudmiljön 

Enligt befintliga rutiner gör rektor en helhetsbedömning och beslutar om mätningar. 

Åtgärder för att förbättra ljudmiljön skall genomföras då detta behövs. Då det identifieras 

problem i ljudmiljön beställer verksamhetsansvarig en ljudmätning. Utifrån resultatet vidtas 

sedan åtgärder med stöd från Samhällssektionen. 
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En kostnadsindikation för ljudmätningar framtagen av Samhällssektionen är 15000 - 18000 kr 

för ca 10 – 12 lektionssalar. Utförs av två personer under en arbetsdag. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 

avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 

 

• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 

• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 

 

En bedömning är gjord att det inom Tranemo kommuns förskolor och skolor finns befintliga 

rutiner som omhändertar bullerproblem då dessa identifieras. Detta möter 

barnkonventionens intentioner att skapa en bra arbetsmiljö för barn, elevers och ungdomars 

rätt till liv, överlevnad och utveckling. En generell mätning av ljudmiljön skulle kräva 

ekonomiska medel som skulle behöva tas i anspråk från andra behov. Eftersom en sådan 

insats inte utgår ifrån behov som redan identifierats, finns en risk att mätningarna inte leder 

till några förbättrande åtgärder. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys 

Konsekvenserna av att avslå motionen och anse den också vara besvarad ur ett 

jämställdhets- och rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot 

Tranemo kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 

 

1. Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

2. Barn och ungas uppväxt 

3. Kommunen som tjänsteleverantör 

4. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

5. Jämställd arbetsgivare 

6. Demokrati och förvaltning 

 

Att avslå motionen gällande delen runt generella ljudmätningar av förskolor och skolor i 

Tranemo kommun kan inte betraktas som negativt ur ett jämställdhetsperspektiv, med 

hänsyn till samtliga mål ovan i CEMR-deklarationen, då det idag finns rutiner för 

systematiskt arbetsmiljöarbete som att omhändertar bullerproblem.  

Att anse motionen besvarad gällande delen att tillse att kompetens finns på plats kan inte 

betraktas som negativt ur ett jämställdhetsperspektiv, då det idag finns kompetens att tillgå 

vid projekt. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan då ljudmätningar fortsatt utförs då det upplevs befogat. 
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Beslutsunderlag 

KS §163, 2023-08-31 

LU §40, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse gällande motion om ljudmiljön i skolan. 

Motion om Ljudmiljön i skolan 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Niklas Gardewik (M) yrkar på att motionen ska antas. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Gardewiks (M) yrkande och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till 

Motionärer: Stephan Bergman, Kathleen Wireklev och Ellinor Liljegren Kalmar    

Lärandesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 122 Svar - Motion: Utreda byggandet av en demensby (M) 

KS/2022:388 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

2022-08-31 lämnade Ellinor Liljegren Kalmar (M) Stephan Bergman (M) Kathleen Wireklev 

(M) in en motion om att utreda byggandet av en demensby. De uttrycker bl.a. att alla har rätt 

till ett värdigt liv med livskvalité samt värdet av att samla kompetens så att god kunskap och 

kvalitet kan upprätthållas. Motionärerna vill utreda möjligheten att bygga en demensby med 

promenadvägar till upplevelser och aktiviteter. Alternativt bygga om ett redan existerande 

vård-och omsorgsboende. Idén om demensby kommer från Holland. Det finns de som är 

positiva till att likande införs i Sverige men även de som är tveksamma eller helt avvisande. 

Konceptet kan upplevas som en form av segregering och leda till stigmatisering av de 

demenssjuka. De vård- och omsorgsplatser som finns i kommunen behöver kunna växla 

mellan somatik och demens och utgå från de behov som brukarna har. Binder vi upp 

platserna finns risk att de står tomma vilket i sin tur påverkar budgeten negativt.  

Ärendet 

Ellinor Liljegren Kalmár (M) Stephan Bergman (M) Kathleen Wireklev (M) har 2022-08-31 

lämnat en motion angående att utreda byggandet av en demensby. 

Förslagsställarna anser att utöver en gemensam finansiering har vi ett ansvar för att hjälpa 

den som faller igenom och inte klarar sig själv. Alla har rätt till ett värdigt och drägligt liv. Vi 

behöver samla kompetensen inom olika områden som till exempel demensvård så att vi kan 

upprätthålla god kunskap och kvalitet. Det handlar om att leva ett värdigt liv med god 

livskvalitet. Detta är viktigt i ett samhälle där den allt ökande andelen av befolkningen får 

demens. Vi anser att vården ska inriktas mot individen. Detta har framgångsrikt utvecklats i 

både Holland och Danmark med demensbyar. I vår kommun är de dementa integrerade i 

våra boenden som vissa anser positivt medan andra vill pröva andra boenden med ett 

nytänkande. För Tranemo, som kommun i sin helhet, vill vi utreda möjligheten att bygga en 

demensby med promenadvägar till upplevelser och aktiviteter. Alternativt bygga om ett 

redan existerande äldreboende. I en demensby vill vi samla all kompetens och ge de boende 

exempelvis motionsavdelning, café, butik och musikrum. Förutom en utemiljö rik på 

upplevelser.  
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Förvaltningen var i kontakt med Ellinore Liljegren Kalmar 2023-05-29 för att ge motionären 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Ellinore uttrycker att motionärernas tanke är att samla alla 

demensboende på ett ställe för att säkerställa personalförsörjning och specialistkompetens. 

Underlätta för utbyte av kompetens och för personal att stötta upp vid ev. sjukfrånvaro. 

Motionärerna vill därför att möjligheten att bygga om ett av befintliga boenden eller bygga 

ett nytt boende som en demensby utreds. En demensby skulle innebära att allt blir anpassat 

för de boende, både miljö och personal.  

 

På demensförbundets hemsida kan man läsa att idén om demensby kommer från holländska 

De Hogeweyk. Det finns de som är positiva och vill se liknande boenden i Sverige. Personer 

från svensk demensvård som besökt De Hogeweyk har ställt sig tveksamma eller helt 

avvisande till konceptet, eftersom det kan upplevas som en form av segregering. Att det kan 

bli en stigmatisering av de demenssjuka istället för en avstigmatisering. Det behövs mer 

förståelse för demenssjuka så att vi får ett samhälle mer anpassat till de demenssjuka än tvärt 

om.  

De vård- och omsorgsboenden som finns i kommunen behöver ha en flexibel inriktning för 

att möta de behov som finns och uppkommer. Platserna behöver kunna växla mellan 

demens och somatik utifrån behovet. Kompetens till respektive inriktning behöver vara lika 

flexibel. Risken med att bygga en demensby skulle kunna bli att platserna står tomma då 

behovet kan bli ett annat. Vi låser på så sätt platser vilket även påverkar budget negativt. Det 

måste alltid vara individens behov som styr vilken typ av boende som vi tillhandahåller.  

 

Utifrån ovanstående gör omsorgssektionen bedömningen att inte utreda möjligheten att 

bygga en demensby.  

Barnkonventionen  

Merparten av de som blir dementa befinner sig i den äldre delen av befolkningen och har ej 

hemmavarande barn som påverkas av deras boendeform. Besökande barn på boende där 

individen bor kan påverkas av miljön i boendet oavsett vad boendet har för inriktning. Har 

vi en god kvalité och trevlig miljö på våra boenden kommer det inte påverka barnen som 

besöker negativt.   

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Beslut om vård- och omsorgsboende bygger på individens behov oavsett kön. Det kan 

förekomma fler beslut för kvinnor än män vilket med stor sannolikhet beror på att kvinnor 

ofta lever längre än män och att andelen kvinnor i den äldre befolkningen är fler. 

Omsorgssektionen ska agera för att garantera likvärdig behandling, oavsett kön sam bidra 

till en jämställd verksamhet.  

Ekonomisk påverkan 

Beslutet har ingen ekonomisk påverkan. 
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Beslutsunderlag 

KS §164, 2023-08-31 

OU §47, 2023-06-15 

Motion  

Svar på motion: Utreda byggandet av demensby (M) 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ellinor Liljegren Kalmar (M) yrkar på att motionen ska antas. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Liljegren Kalmars (M) yrkande och finner 

att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till 

Ellinore Liljegren Kalmar 

Stephan Bergman 

Kathleen Wireklev    

Omsorgssektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 123 Svar - Motion angående ungas politiska engagemang (C) 

KS/2022:411 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Centerpartiets fullmäktigegrupp har 2022-09-22 lämnat en motion angående ungas politiska 

engagemang. Förslagsställarna anser att det är viktigt att allas röster hörs i politiken för en 

mer rättvis demokrati. 

 

Centerpartiet lämnar därför nedan förslag för att få fler unga engagerade i politiken.  

 

- Att Tranemo kommun tar fram en ungdomspolitisk strategi likt flera andra 

kommuner tidigare gjort. 

- Att kommunen återinför politikerluncher på skolor i kommunen.  

- Att kommunen ser över möjlighet att införa kontaktpolitiker på våra skolor.  

- Att kommunen utreder möjligheten för hur man kan göra det möjligt för 

förtroendevalda att kunna ta på sig mindre uppdrag.  

 

Förvaltningen var i kontakt med Centerpartiets gruppledare Christoffer Andersson 2023-05-

31 för att ge motionären tillfälle att utveckla sitt förslag. 

 

Förvaltningen föreslår att motionen avslås med hänvisning till redan planerade och 

pågående arbete inom området.  

- Att Tranemo kommun tar fram en ungdomspolitisk strategi likt flera andra kommuner 

tidigare gjort. 

Här hänvisar förvaltningen till det nystartade arbetet med att skapa ett ungdomsråd i 

kommunen. Risk finns att det blir parallella spår eftersom någon form av styrning 

ändå behöver tas fram för ungdomsrådet, därför kan frågan omhändertas inom 

ramen för det arbetet. 

 

- Att kommunen återinför politikerluncher på skolor i kommunen.  

Det finns en beslutad dialogform (Växa upp i Tranemo kommun) för elever, 

vårdnadshavare och politiker som genomfördes för första gången i april 2023. Det 

genomförs verksamhetsbesök där politiker möter elever och verksamheten i 

planerade former.  
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- Att kommunen ser över möjlighet att införa kontaktpolitiker på våra skolor.  

Som beskrivs ovan genomförs planerade verksamhetsbesök där lärandeutskottets och 

kommunstyrelsens ledamöter besöker skolorna i kommunen. Förvaltningen ser att 

det är viktigt att det är planerade besök där frågor och synpunkter kan omhändertas i 

ordnade former.  

 

- Att kommunen utreder möjligheten för hur man kan göra det möjligt för förtroendevalda att 

kunna ta på sig mindre uppdrag.  

Kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges presidier (Polsam) har lämnat ett 

uppdrag till förvaltningen att tillse att en översyn av den politiska organisationen ska 

genomföras. I den utredningen kommer frågan om hur förtroendevalda ska kunna ta 

på sig mindre uppdrag att behandlas.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan om motionen avslås. Vid ett antagande av motionen 

kommer det att tillkomma kostnader för politiska arvoden vilket inte finns medräknat i 

budget 2024. 

Barnkonventionen  

Eftersom det redan finns forum för dialog som motionen efterfrågar ser förvaltningen inte att 

beslutet skulle ha någon negativ inverkan utifrån ett barnkonventionsperspektiv 

Jämställdhetsperspektiv 

Eftersom det redan finns forum för dialog som motionen efterfrågar ser förvaltningen inte att 

beslutet skulle ha någon negativ inverkan utifrån ett jämställdhetsperspektiv 

Beslutsunderlag 

KS §163, 2023-08-31 

AU §82, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse – Svar på motion angående ungas politiska engagemang 

Motion angående ungas politiska engagemang 

Beslutet skickas till 

Centerpartiets fullmäktigegrupp    

Servicesektionen 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 
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Status 

Avslutat 
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§ 124 Uppdrag - Björkhagen KS/2023:96 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Riva Björkhagens förskolebyggnad i Dalstorp 

• Bygga ny förskolebyggnad på samma tomt med nedan anvisningar: 

- Byggnaden ska dimensioneras för nuvarande upptagningsområde. 

- Byggnaden ska placeras på tomten så att tillbyggnad av 1-2 avdelningar kan ske. 

- Byggnationen ska upphandlas eller avropas genom ny konkurrensutsättning. 

- Standard och kvalité på förskolan ska vara lika andra nyare förskolor i kommunen. 

- Mål för byggstart ska vara snarast efter beslut i kommunfullmäktige. 

 

• Upphäver avtal med Bygg Dialog AB, 556705-6097. 

 

• Godkänner konsekvensanalys som Kommunfullmäktige beslutade att förvaltningen 

skulle ta fram 2023-04-20 § 51 när ärendet återremitterades. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

M-gruppen (Niklas Gardewik, Kathleen Wireklev, Ellinor Liljegren Kalmar, Ulf Nyberg, 

Fredrik Risby och Stephan Bergman), SD-gruppen (Wajdi-Louis Azouri, Birger Agerling, 

Per-Arne Engström, Anna Letth, Ivan Letth, Maria Jarlsgård) och Brigitte Barenfeld (KD) 

reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsmotivering 

Allmänna utskottet anser att byggkostnaderna som redovisats av entreprenören Bygg dialog 

är för höga och vill därför konkurrensutsätta entreprenaden igen. 

Sammanfattning av ärendet 

Allmänna utskottet vill konkurrensutsätta redan upphandlad entreprenörs anbud gällande 

nybyggnad av Björkhagens förskola i Dalstorp. Detta med motiveringen att utskottet anser 

att det är för dyrt. 

När förvaltningen har jämfört kostnader med andra aktörer och andra projekt framkommer 

inget som tyder på att nuvarande entreprenörs priser är oskäliga. 

Att bryta kontraktet med upphandlad entreprenör och genomföra en ny upphandling 

exponerar kommunen för en risk om att bli skadeståndsskyldiga på en summa mellan 3,8 

mnkr till 21,25 mnkr. Utöver det kan kommunen ej dra nytta av det belopp som redan har 

fakturerats av entreprenören för Björkhagen (1,5 mnkr). 
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Förvaltningens bestämda rekommendation är att inte låta annan entreprenör än avtalad part 

utföra avtalade projekt. 

Kommunfullmäktige behandlade ärendet 2023-04-20 § 51 där Kommunfullmäktige beslutade 

att återremittera ärendet till förvaltningen som fick i uppdrag att ta fram en 

konsekvensanalys som berör den geografiska översynen av nuvarande förskolestruktur 

kopplat till driftsekonomi, kvaliteteten i undervisningen och personal. 

Ärendet 

Vid Allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 § 23 beslutade utskottet att föreslå 

Kommunfullmäktige att ge förvaltningen nedan uppdrag gällande Björkhagens förskola i 

Dalstorp: 

- Befintlig förskolebyggnad rivs 

- Ny förskola byggs på tomten 

- Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde, (3 avdelningar ca 50 barn.) 

- Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 

- Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 

- Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 

- Mål för byggstart kvartal 3 2023 

- Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 

Bakgrund 

2018-06-18 § 163 beslutade Kommunstyrelsen att förskolan i Dalstorp skulle byggas till med 

ytterligare en avdelning, samt att viss renovering skulle ske. Vid upphandling inkom endast 

ett anbud, vilket låg cirka 10 mnkr över budget, varpå upphandlingen avbröts. 

2021-03-15 § 27 beslutade Kommunfullmäktige att en ny upphandling med syfte att riva 

förskolan och bygga en helt ny förskola med fyra avdelningar skulle genomföras 

(UPH/2021:6). Upphandlingen gjordes via strategisk partnering med syfte att attrahera fler 

anbudslämnare, öka kvaliteten och skapa större konkurrens. Upphandlingen gav gott 

resultat med flera stora entreprenörer som lade anbud: Blue Wall Construction Väst AB, RO-

Gruppen Södra Älvsborg AB, Skanska Sverige AB, Wästbygg Entreprenad AB, Bygg Dialog 

AB, Bjelkenfors Bygg AB samt Peab Sverige AB.  

2021-06-03 § 93 tilldelade Allmänna utskottet entreprenaden till Bygg Dialog AB 

(UPH/2021:4). 

I samband med att beslut om rivning och nybyggnad av förskolan i Dalstorp beslutades 

evakuerades verksamheten till tomma lokaler på Hjälmå vård- och omsorgsboende.  

Då dessa lokaler, med viss ombyggnad och renovering, skulle kunna fungera som en 

permanent lösning för förskolan, men till en väsentligt lägre kostnad än att riva och bygga 

ny förskola, förde förvaltningen en dialog med Allmänna utskottet om att undersöka den 

möjligheten, vilket utskottet ställde sig positivt till. 

Vid projektering visade det sig att en uppskattad totalkostnad för att bygga om de tillfälliga 

lokalerna på Hjälmå då skulle bli mellan 24-26 mnkr, medan en nybyggnation på den 

ursprungliga tomten skulle kosta cirka 48 mnkr (varav byggkostnad 45 mnkr). 
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Vid allmänna utskottets sammanträde 2023-02-09 ansåg dock allmänna utskottet att 

kostnaderna var för höga och vill därför att Kommunfullmäktige ska ge nedanstående 

uppdrag till förvaltningen: 

 

Befintlig förskolebyggnad rivs 

Det finns ett rivningslov för den gamla förskolan, men om Bygg dialog inte ska genomföra 

projektet kommer en ny upphandling att behöva genomföras. 

 

Ny förskola byggs på tomten  

På befintlig tomt finns det idag en förskola med två avdelningar. I uppdraget finns ett 

scenario där det skall rymmas 5 avdelningar dvs upp till 90 barn. Förvaltningens bedömning 

är att detta med avseende på tomtens storlek och konsekvenserna för barnens utemiljö är 

möjligt, men dock med viss begräsning av utemiljön. 

 

Dimensioneras för nuvarande upptagningsområde 

För närvarande är det 46 barn inskrivna på Björkhagens tre avdelningar.  

Vidare finns det ytterligare tio barn som bor i Dalstorps upptagningsområde och som har sin 

placering på Åsalyckan i Nittorp, Ljungbackens förskola i Ljungsarp och på Regnbågens 

förskola i Uddebo. Det totala behovet idag är således 56 barn. 

Dessa utplacerade barn kan i några fall förvisso fortsätta att vara placerade på annan 

förskola, utifrån att deras vårdnadshavare arbetar på orten och att deras barn tidigare blivit 

hänvisade till andra förskolor, då det inte funnits plats i Dalstorp. 

Vid höstterminens start kommer frågan att ställas till vårdnadshavare med annan placering 

om de i mån av plats önskar placering i Dalstorp. Detta kan påverka kön till Björkhagens 

förskola. 

Vid nybyggnation behöver en lämplig snittdimensionering vara 18 barn/avdelning, vilket 

gör att nya Björkhagen kan ha en total kapacitet på 54 barn. Om vi organiserar verksamheten 

med en småbarnsavdelning kommer det att innebära att de två resterande avdelningarna 

behöver ta emot fler barn. Dessa två barngrupper kommer att te sig stora ur ett 

arbetsmiljöperspektiv.  

Konsekvensen av att bygga tre avdelningar kan tänkas bli att den nya förskolan, sett till 

dagens barnantal och förutsatt att alla vårdnadshavare vill få en plats i Dalstorp, snart blir 

fullbelagd och att vi får hänvisa vårdnadshavare i Dalstorp plats för sina barn till andra 

förskolor. 

Med perspektivet att det i Dalstorp pågår detaljplanearbete för både flerfamiljshus och villor 

är det sannolikt att behovet av platser i förskolan framöver kommer att öka. 

Placeras så på tomten att tillbyggnad av 2 avdelningar kan ske 

Tomten ger möjlighet för detta. Allmänna utskottet anser inte att byggnaden behöver 

förberedas för tillbyggnad, vilket gör en eventuell framtida tillbyggnad av två avdelningar 

kostsam. Att förbereda för ytterligare två avdelningar skulle dock ge ökade kostnader i 

nuläget. 
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Standard och kvalité lika andra nyare förskolor i kommunen 

Utifrån den standard som idag finns på nyare förskolor i Tranemo kommun, exempelvis 

Parkhagen i Limmared eller Bikupan i Länghem, skulle den nya treavdelningsförskolan även 

innefatta följande aspekter: 

• Tillagningskök och matsal. 

• En total översyn av utemiljön, då den utrustning som funnits tidigare behöver bytas 

ut.  

• En planlösning som ger möjlighet att skapa olika lärmiljöer utifrån barnens olika 

åldrar, eventuella funktionsvariationer och aktivitetens art. 

Mål för byggstart kvartal 3 2023 

Förvaltningen ser detta som en orimlig målsättning då det behöver fattas minst två beslut i 

Kommunfullmäktige, med tillhörande beredning av ärendet. Förvaltningen saknade under 

våren dessutom projektledare och upphandlare då dessa tjänster ännu inte är tillsatta, varpå 

rekrytering behöver genomföras innan arbetet med att ta fram upphandlingsunderlag kan 

påbörjas. Viss tid kan sparas om förvaltningen väljer att avropa från SKR. 

Redovisas till kommunstyrelsen enligt fastställt styrdokument 

Enligt Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad 

(KS/2022:143) ska alla enskilda projekt som har en totalkostnad som överstiger 5 mnkr 

redovisas i särskild ordning. Så väl kommunstyrelsen som kommunchef kan också göra 

bedömningen att ett projekt är komplicerat eller av annan orsak är av särskilt intresse. Även i 

sådant fall ska dessa regler användas. 

Barnkonventionen  

Den barnrättsanalys som har gjorts kring den fråga som lyfts i denna tjänsteskrivelse tar sitt 

avstamp i följande artikel ur Barnkonventionen, vilka sammanfattat föreskriver att: 

 

• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn (art 3). 

• Alla barn har rätt till liv, överlevnad och utveckling (art 6). 

• Barnets föräldrar eller vårdnadshavare har gemensamt huvudansvar för barnets 

uppfostran och utveckling, med statens stöd (art 18). 

• Barn har rätt till lek, vila och fritid (art 31). 

 

Skollagen och Läroplanen för förskolan utgår i sina grundprinciper från Barnkonventionen. 

Förutsättningarna för våra barn att lära och utvecklas i enlighet med bestämmelserna i dessa 

styrdokument, och i synnerhet enligt ovannämnda artiklar, ökar avsevärt med bygget av en 

ny förskola. Barnen bedöms i de nya lokalerna kunna få en bättre arbetsmiljö samt bättre 

anpassade och mer utvecklande lärmiljöer. 
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Sammanfattning av konsekvensanalys av den geografiska översynen på förskolor 

kopplat till driftsekonomi och personal 

 

Förskoleområde Dalstorp-Grimsås-Ljungsarp-Nittorp-Hulared 

Med utgångspunkt i redovisat inriktningsförslag gällande framtida 

skolupptagningsområden behövs det fyra avdelningar för Björkhagens nya förskola, det för 

att täcka barnomsorgsbehovet i nuvarande upptagningsområde.  

Omfattningen av förskolorna i Nittorp och Ljungsarp har de senaste fyra åren legat mellan 

16-27 barn. På förskolan Åsalyckan i Nittorp har antalet barn sjunkit från 20, mätt 190516, till 

dagens 16 barn. Däremot har barnantalet på förskolan Ljungbacken i Ljungsarp varierat 

mellan 16 barn 190516, med en topp på 27 barn 220516, till dagens 23 barn. 

Vi vet att befolkningsprognoser från SCB pekar på en succesiv minskning av barnafödandet 

2023-2030, förutsatt att det inte blir några nybyggnationer eller storetableringar i området. 

För att möta eventuella behov av avveckling av båda eller någon av förskolorna i Nittorp och 

Ljungsarp kan det komma att krävas ytterligare en avdelning på nya Björkhagen.  

Om Tranemo kommun inom en snar framtid dessutom når befolkningsmålet om 14 000 

invånare är förvaltningens bedömning att det kommer att krävas ytterligare en avdelning, 

om all förskoleverksamhet i upptagningsområdet för Dalstorp, Nittorp, Ljungsarp, 

Ölsremma och Hulared, koncentreras till Dalstorp. 

Sammantaget kan nya Björkhagen i framtiden behöva rymma sex avdelningar, om vi når 

befolkningsmålet och samtidigt behöver avveckla båda eller någon av förskolorna i Nittorp 

och Ljungsarp. Det finns möjlighet att utöka från fyra till sex avdelningar på befintlig tomt. 

Mot bakgrunden ovan föreslår förvaltningen att en nybyggnation av fyra avdelningar med 

möjlighet till utbyggnad med ytterligare två avdelningar genomförs på den befintliga 

tomten. 

Förskoleområde Tranemo-Ambjörnarp-Sjötofta-Uddebo 

Förvaltningen föreslår att förskolekapaciteten i Tranemo utökas med 8 avdelningar på 

detaljplanerad mark i Tåstarp. Detta möjliggör mottagande av barn från Ambjörnarp och 

Sjötofta eller Uddebo i Tranemo tätort. Det möjliggör också att flytta 4 avdelningar från 

Skattkammarens förskola som kan frigöras till fritidshems- eller skolverksamhet. 

Förskoleområde Limmared 

Förvaltningen föreslår ett i princip oförändrat upptagningsområde. Om behov framöver 

skulle finnas, t ex i samband med en storetablering i området, kan två till fyra nya 

förskoleavdelningar byggas på Limmaredskolans område. Detta innebär att de fristående 

avdelningarna Fjäril Gul och Fjäril Grön avvecklas. 
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Förskoleområde Länghem 

Förvaltningens förslag är att inga nya förskoleavdelningar tillskapas i närtid (Solbacken). 

Nödvändig kapacitet tillskapas genom att fortsatt hyra förskolelokaler av Svenska kyrkan i 

församlingshemmets lokaler. I kommande detaljplan för nytt bostadsområde vid Ingsvallen 

bereds plats för en ny förskola för att möta eventuella behov som kan uppstå om en 

etablering av industri sker i Lockryd. 

Ekonomisk påverkan 

Omvärldsanalys 

Förvaltningen har jämfört de kostnader som har redovisats av Byggdialog med andra 

liknande projekt med bland annat kostnader i Borås stad och kan då konstatera att den 

faktor som framförallt är kostnadsdrivande är att bygga små förskolor. Detta driver upp 

kvadratmeterpriset samt kostnad per barn. 

Förvaltningen har även tagit hjälp av PA Consulting för att jämföra Byggdialogs priser med 

andra entreprenörer. Vid en jämförelse med 21 andra projekt i likvärdiga kommuner hamnar 

Byggdialog i det lägre prisskiktet, trots att upphandlingen är viktad på kvalitet före pris. 

Med denna bakgrund kan förvaltningen inte se att de priser som nuvarande entreprenör har 

lämnat är oskäliga. 

 

Driftskostnader 

Tillkommande driftkostnader för lokaler, kost med mera beräknas bli ca 1 mnkr per år, 

räknat på 2023 års kostnadsnivå. Kapitalkostnader tillkommer med ca 2,8 mnkr per år. Med 

den nya beslutade modellen att verksamheten får bära sina kapitalkostnader fullt ut, i 

relation till den nuvarande mycket svåra budgetsituation som råder inom Lärandesektionen, 

kommer denna ekonomiska belastning med stor sannolikhet att innebära ännu en avsevärd 

kvalitetspåverkan på sektionens verksamhet. Detta givet att inte större strukturella åtgärder 

genomförs.  

På Hjälmå har avsatts 1 mnkr för investeringsåtgärder för förskolan, bland annat för 

åtgärder på utemiljön. Om förskolan flyttar från lokalerna på Hjälmå inom något år räknas 

inte åtgärderna som investering utan kommer då helt eller delvis att belasta driften, en 

kostnad som kommer att behöva hanteras inom givna ramar.  

 

Beslut om tillägg i investeringsbudgeten 

I Budget 2023–2026 plockades investeringen Björkhagens förskola tillfälligt bort ur 

investeringsplanen. Projektet har tidigare funnits med och budgeterats till 24 mnkr. Dessa 

medel finns fortsatt avsatta för investeringen.  

Givet de förändrade förutsättningarna och det allmänna marknadsläget är bedömningen 

idag att projektbudgeten behöver fastställas till 45 mnkr. Det föreligger således en skillnad 

motsvarande 21 mnkr mot redan tidigare avsatta medel. Nedan finns två alternativ som 

kommunen behöver ta ställning till gällande projektets finansiering:  
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Alternativ nr. 1 (extern finansiering): Kommunen är belånad. En del lån ligger för planerat 

förfall/amortering. Ett alternativ till att amortera lånen är att omsätta lånen, det vill säga låna 

upp pengarna på nytt. Detta bör då ske i motsvarande omfattning som Björkhagens 

finansieringsbehov, 21 mnkr. Räntan för kommunens lån som förfaller ligger i spannet 0,3 

procent till 0,6 procent. En omsättning/nyupplåning skulle givet marknadsläget vid tillfället 

då denna skrivelse skrivs innebära en ränta på mellan 3,5 procent och 4,5 procent beroende 

på löptid. Skillnaden i årlig ränta för kommunen skulle därav vara omkring 1 mnkr för en 

nyupplåning om 21 mnkr.  

 

Alternativ nr. 2 (omprioritering i nu gällande investeringsbudget): I nu gällande 

investeringsbudget (2023–2027) finns sammantaget 250 mnkr avsatt (exkl. ovan nämnda 24 

mnkr för Björkhagens förskola). Dessa pengar är till stor del redan låsta i pågående projekt 

eller genom ingångna avtal. Dessutom finns ett underhållsbehov som redan idag överstiger 

tillgängliga medel. Vill kommunen inte öka/bibehålla sin låneskuld behöver omprioritering 

ske inom den nu gällande ramen motsvarande 21 mnkr.  

 

Tidigare upparbetning  

Kommunen har vid tidpunkten för denna skrivelse upparbetat kostnader motsvarande 2,9 

mnkr som avser projektet Björkhagen förskola. Av dessa är 1,5 mnkr fakturerat från 

entreprenören som kommunen nu har ett gällande avtal med. Givet förfarandet utifrån 

uppdraget från Allmänna utskottet den 9 februari 2023 § 23 är dessa kostnader att betrakta 

som av ett icke långsiktigt värde för kommunen, det vill säga att de inte tillför ett värde till 

investeringen. Projekteringar, ritningar och andra moment bedöms att behöva ske på nytt 

med ny aktuell byggentreprenör.  

 

Byggnationen upphandlas genom ny i konkurrensutsättning 

Kommunen har ett ingånget entreprenadkontrakt med entreprenören. Att inte låta 

entreprenören fullfölja entreprenadkontraktet är förenligt med risker. Kontraktsvärdet är 

uppskattat till 250 mnkr och skulle kunna ha betydelse för beräkningen. I 

Entreprenadkontraktet finns angivet att entreprenadsarvode utgår om 8,5 procent på 

nedlagda kostnader i de olika faserna. Huruvida detta i sig utgör hela entreprenörens vinst 

eller inte skulle kunna bli upp till respektive part att visa på vid eventuell tvist. Beroende på 

vilken summa som ska utgöra grund till eventuellt skadestånd varierar således risken i att 

inte låta entreprenören fullfölja entreprenadkontraktets intentioner.   

Jämställdhetsperspektiv 

Konsekvenserna av att bygga en ny förskola i Dalstorp kan, ur ett jämställdhets- och 

rättighetsperspektiv, sammanfattas som följer. Analysen har speglats mot Tranemo 

kommuns nuvarande mål utefter CEMR-deklarationen, antagen KF 2012-05-28: 

 

Hälsopåverkan för såväl kvinnor och män, pojkar och flickor 

1. Barn och ungas uppväxt 
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2. Kommunen som tjänsteleverantör 

3. Samverkan mellan kommunens alla aktörer 

4. Jämställd arbetsgivare 

5. Demokrati och förvaltning 

 

Att bygga en ny förskola i Dalstorp bör ses som positivt ur ett jämställdhetsperspektiv, med 

hänsyn till samtliga mål ovan i CEMR-deklarationen. Detta givet att byggprojektet 

genomförs inom de ramar som bestäms av kommunfullmäktige och till avsett ändamål. 

Beslutsunderlag 

KS §159, 2023-08-31 

Tjänsteskrivelse 2023-05-16 om Björkhagens förskola, nytt uppdrag samt svar efter 

återremiss av ärende 

Entreprenadkontrakt – Partnering – Bygg Dialog AB – Signerat 

Underlag produktionskostnader VÅBO Tranemo höst 2022 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2023-02-09 § 23 

Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2021-03-15 § 27 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2021-06-03 § 93 

Protokollsutdrag Allmänna utskottet 2018-06-18 § 163 

PM (om entreprenadkontrakt) 

Konsekvensanalys - geografisk översyn kopplat till driftsekonomi och personal för förskolor 

KS §45, 2023-03-30 

KF §51, Uppdrag Björkhagen 

Föredragning och debatt 

Fredrik Risby (M), Niklas Gardewik (M), Driton Bilalli (S), Wajdi-Louis Azouri (SD), Emelie 

Romland (C), Jörgen Erikson (C), Ivan Letth (SD) och Kathleen Wireklev (M) deltar i debatt.  

Beslutet skickas till 

Alla sektioner 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 125 Riktlinjer för civil beredskap KS/2023:259 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Godkänner riktlinjer för civil beredskap  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 

fredstid och höjd beredskap reglerar kommuner och regioners arbetsuppgifter gällande 

krisberedskap m.m.  

I 2 kap. anges följande: 

1 §   Kommuner och regioner skall analysera vilka extraordinära händelser i fredstid som kan inträffa i 

kommunen respektive region och hur dessa händelser kan påverka den egna verksamheten. Resultatet 

av arbetet skall värderas och sammanställas i en risk- och sårbarhetsanalys. 

Detta arbete genomförs under första året i varje ny mandatperiod. Riktlinjerna för civil 

beredskap grundar sig i kommunens risk- och sårbarhetsanalys och ska redovisas till 

Länsstyrelsen senast 31 december 2023.  

Ärendet 

Syftet med riktlinjen är att konkretisera civil beredskap och beskriva hur kommunen ska 

arbeta för att minska sårbarheter i sin verksamhet samt skapa en god förmåga att hantera 

krissituationer i fred såväl som höjd beredskap med utgångspunkt från gällande lagar och 

vägledningar.  

Kommunens mål med civil beredskapsarbetet är att: 

• Minska risken för- och konsekvensen av kriser. 

• Hindra eller begränsa skador på egendom och miljö. 

• Värna människors hälsa och personliga säkerhet. 

• Säkerställa de viktigaste samhällsfunktionerna. 

• Bidra till det militära försvarets förmåga vid väpnat angrepp eller krig. 

• Bidra till att upprätthålla samhällets motståndskraft mot externa påtryckningar och 

att stärka försvarsviljan.  

Minst en gång per mandatperiod ska kommunen göra en kommunövergripande risk- och 

sårbarhetsanalys som påvisar vilka risker som finns i kommunen och hur dessa kan påverka 

den egna verksamheten. Riktlinjerna för civil beredskap utgår från resultatet av kommunens 

risk- och sårbarhetsanalys.  
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Barnkonventionen  

Riktlinjer ska konkretisera civil beredskap och beskriva hur kommunen ska arbeta för att 

minska sårbarheter i sin verksamhet samt skapa en god förmåga att hantera krissituationer i 

fred såväl som höjd beredskap med utgångspunkt från gällande lagar och vägledningar. Att 

klara av en samhällsstörning på ett bra sätt påverkar möjligheten att fortsatt kunna bedriva 

samhällsviktig verksamhet såsom exempelvis förskola och skola, vilket därmed påverkar 

barn i hög grad. Detta kan särskilt kopplas till artikel 6 i barnkonventionen som handlar om 

varje barns rätt till överlevnad och utveckling.  

Ekonomisk påverkan 

Beslut om riktlinjerna har ingen ekonomisk påverkan. Däremot kommer flera av de 

identifierade förbättringsområdena, om de ska genomföras, medföra framtida kostnader. 

Beslut om dessa tas i separata ärenden.  

Jämställdhetsperspektiv 

Att minska sårbarheter i våra verksamheter samt skapa en god förmåga att hantera 

krissituationer i fred såväl som höjd beredskap bidrar till mer robusthet för både kvinnor och 

män.  

Beslutsunderlag 

KS §168, 2023-08-31 

AU §80, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse 2023-05-30 

Riktlinjer för civil beredskap  

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 126 Reglemente för Krisledningnämnd KS/2023:234 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Antar Reglemente för krisledningsnämnden. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Varje kommun ska ha en krisledningsnämnd och till varje nämnd ska det finnas ett 

reglemente. Reglementet för krisledningsnämnden i Tranemo kommun har löpt ut och 

behöver därför revideras.  

Krisledningsnämnden är i vanliga fall inte aktiv, den kan aktiveras vid extraordinära 

händelser. Krisledningsnämnden ansvarar för att besluta i kommunens hantering vid 

extraordinära händelser som regleras i lagen (2006:544) om kommuners och landstings 

åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap. 

Nedan beskrivs vilka förändringar som föreslås. Bifogat finns även en version av 

reglementet med vilka ändringar som är gjorda. Överstruket betyder borttaget och 

gulmarkerat betyder tillagt. 

Ändringar som är gjorda är:  

• Styckena för § 6-8 är sammanslagna under en rubrik ”Bistånd mellan kommuner och 

mellan kommuner och landsting, till enskild samt till annan kommun eller landsting 

med hälso- och sjukvårdsresurser”.  Rubrikerna ”Bistånd till enskild och Hälso- och 

sjukvård” är borttagna. 

• Rubrik och text under § 9 och § 11 är borttagna. 

• § 12 Krisledningsorganisation, har skrivits in under rubrik ”Organisation 

krisledningsnämnd och krisledningsorganisation”. 

• § 8 Ordförandes roll är ett nytt stycke. 

• Viss justering av text och nummer för paragrafer. 

Barnkonventionen  

Reglementet i sig utgör inget negativt för barn. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Beslutsunderlag 

KS §170, 2023-08-31 

AU §70, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Reglemente för krisledningsnämnden – med föreslagna ändringar 

Reglemente för krisledningsnämnden, slutlig version 

Beslutet skickas till 

Kanslifunktionen  

Krisberedskapssamordnare 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Reglemente för krisledningsnämnd 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 127 Revidering av regler för politiska arvoden 2023 KS/2023:258 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Antar reviderat arvodesreglemente för Tranemo kommun 2023–2026. 

• Upphäver tidigare gällande version av arvodesreglemente för Tranemo kommun. 

• Ändrar benämningen ”fast bostad” till folkbokföringsadress på 2.5.7. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige utser varje mandatperiod en tillfällig arvodesberedningen som 

reviderar kommunens arvodesreglemente samt ser över kommunens arvode- och 

ersättningsnivåer för förtroendevalda.  

Arvodesrapporteringen har digitaliserats och vissa förtydligande av reseersättning behöver 

göras, därför har förvaltningen gjort mindre justeringar tills att en tillfällig arvodesberedning 

ska se över reglementet i sin helhet.  

Ändringar är markerat med överstruket och gult.  

Barnkonventionen  

Reglemente kan på ett sätt möjliggöra för förtroendevalda i alla åldrar eller stadier i livet att 

engagera sig politiskt.  

Den demokratiska aspekten ökar när fler ges möjligheten till att engagera sig politiskt och 

detta ger en positiv påverkan på våra barn i samhället då fler synsätt blir hörda i det 

politiska rummet. 

Ekonomisk påverkan 

I förslaget har förvaltningen valt att begränsa möjligheten något med reseersättning från 

arbetsplats till sammanträden. Detta kan ha en påverkan ur ett ekonomiskt perspektiv. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

KS §172, 2023-08-31 

AU §90, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse 2023-05-29 

Förslag på reviderat arvodesreglemente för Tranemo kommun 2023-2026 

Politikerarvoden i Tranemo kommun 2023-2026, bilaga A och B, uppdaterad 2023 

Arvodesreglemente för förtroendevalda i Tranemo kommun 2023-2026, nuvarande gällande 

version 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Kathleen Wireklev (M) yrkar på att ändra benämningen från ”fast bostad” till 

folkbokföringsadress på 2.5.7. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar fullmäktige på Wireklevs (M) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Arvodesreglemente för Tranemo kommun 2023–2026 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 128 Förlängning av Vision och Strategisk plan för Tranemo kommun 

KS/2023:197 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Antar Vision och strategisk plan för Tranemo kommun 2023–2025. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

2019–2020 tog Demokrati- och visionsberedningen, DVB fram en vision och strategisk plan 

för Tranemo kommun och som sedan antogs av kommunfullmäktige 2020-09-14 § 82. 

Styrdokumentet innefattar kommunens vision, värdegrund och utvecklingsområden och 

arbetet grundar sig på medborgardialog och omvärldsanalys. 

Styrdokumentet löper ut vid årsskiftet 2023/2024. 

Demokrati- och visionsberedningen har ett pågående uppdrag som ska överlämnas våren 

2024 och kan därför i nuläget inte åta sig uppdraget att ta fram en ny vision och strategisk 

plan. Att tillsätta en tillfällig beredning finns det inget ekonomiskt utrymme för i 

innevarande års budget. 

Därför behöver nuvarande Vision och strategiska plan förlängas fram till att Demokrati- och 

visionsberedning genomfört uppdraget att ta fram en ny. 

Förvaltningen föreslår att förlänga nuvarande Vision och strategiska plan till 2025-12-31. 

Den enda korrigeringen som är gjord i styrdokumentet är att ändra benämningen brukare till 

kommuninvånare i kommunens prioriterade mål. Ändringen är markerad med gult och 

överstruket. 

Barnkonventionen  

Förlängning av nuvarande dokument medför ingen förändring för barnen/barnet. Att ha en 

aktuell vision och strategisk plan är positiv för alla kommunens invånare eller anställda, 

såväl barn som vuxna. 

Ekonomisk påverkan 

Förvaltningen handlägger ärendet om en förlängning av nuvarande Vision och strategisk 

plan vilket inte har någon ekonomisk påverkan. 

Tillsätts en tillfällig beredning skulle det bli till en kostnad av ca 350 tkr på helår.  

Jämställdhetsperspektiv 

Förlängning av nuvarande dokument medför ingen förändring utifrån 

jämställdhetsperspektivet. Att ha en aktuell vision och strategisk plan är positiv för alla 

kommunens invånare. 
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Beslutsunderlag 

KS §171, 2023-08-31 

AU §89, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse 2023-05-23 

Vision och strategisk plan, nuvarande 

Vision och strategisk plan 2023–2025 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Vision och strategisk plan 2023–2025 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 129 Budget - och verksamhetsplan 2023 - Boråsregionen KS/2022:563 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Godkänner budget och verksamhetsplan 2023 för Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund bildades 1999 och är en 

samverkansorganisation för kommunerna Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, 

Tranemo, Ulricehamn och Vårgårda. Varbergs kommun är adjungerad till förbundet enligt 

särskilt avtal.  

Förbundets övergripande strategiska mål är att aktivt arbeta för att Sjuhärad/Boråsregionen 

ska vara ett bra område att bo, arbeta och leva i. Det finansiella målet är att kostnaderna inte 

ska överstiga intäkterna samt att uppvisa ett eget kapital om lägst 4 000 tkr. Förbundet syftar 

till att stärka Sjuhäradsregionen samt att främja medlemmarnas samverkan för utveckling 

och effektivt resursutnyttjande.  

Förbundets totala budget för år 2023 uppgår till ca 137 mnkr. Medlemsavgiften för 2023 är 78 

kronor/invånare, varav 41 kronor för finansiering av basverksamheten och 37 kronor för 

finansiering av utvecklingsmedel. Medlemsavgiften för Varbergs kommun är 11 

kronor/invånare. 

Förbundet ser ett kraftigt ökat kostnadsläge gällande pensioner, lokaler och energikostnader 

om totalt ca 7 mnkr. Navet science center har under 2023 beslutat att höja entréavgiften för 

allmänheten från 90/130 kr till 100/140 kr. 

Bedömningen är att förbundets verksamhet i sin helhet kommer att uppvisa ett balanserat 

resultat 2023.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

KS §179, 2023-08-31 

AU §78, 2023-06-01 
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Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Verksamhetsplan och budget 2023 – beslutad 

Protokollsutdrag § 100 221209 Verksamhetsplan och budget 2023  

Brev Verksamhetsplan och budget 2023 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen 

Boråsregionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 130 Granskning av Tranemo kommuns stiftelser och fonder 2022 

KS/2023:229 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Noterar revisionsberättelser för stiftelserna Lindgrens donationsfond, Brunkeparkens 

fond, Gunnar Johanssons fond, Thomas Rundqvists 90-årsfond, Social samfond och 

Samfond inom skolområdet. 

• Beviljar styrelsen för stiftelserna Lindgrens donationsfond, Brunkeparkens fond, 

Gunnar Johanssons fond, Thomas Rundqvists 90-årsfond, Social samfond och 

Samfond inom skolområdet ansvarsfrihet för 2022. 

• Beslutar att Stiftelsen Gunnar Johanssons fond ska upplösas då hela kapitalet är 

utdelat. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Rosé Torkelsson (S), Cecilia Lööf (C) Lena Eksberg (S) och Ellinor Liljegren Kalmar (M)) 

anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. 

Tatjana Dujin Petersson (S) och Ulrika Glans (M) ersätter. 

Ärendet 

Föreligger revisionsberättelser 2022 för stiftelserna Lindgrens donationsfond, Brunkeparkens 

fond, Gunnar Johanssons fond, Tomas Rundqvists 90-årsfond, Social samfond och Samfond 

inom skolområdet. 

Granskningen av stiftelserna har utförts av kommunens lekmannarevisorer då stiftelser som 

ej är skyldiga att upprätta årsredovisning ej behöver ha auktoriserad revisor. 

Stiftelserna har granskats genom en genomgång av årsbokslut. Granskning har skett mot 

bokslutsbilagor med underliggande verifikat. Granskningen omfattar de stiftelser vars 

tillgångar understiger 10 gånger det för 2022 gällande basbeloppet (48 300 kr). Stiftelser med 

en förmögenhet överstigande 10 basbelopp granskas i annan ordning. 

Beträffande Stiftelsen Gunnar Johanssons fond så är hela kapitalet utdelat efter årets 

utdelning och stiftelsen kan därmed upplösas. 

Lekmannarevisorerna bedömer att sammanställningarna över stiftelsernas räkenskaper år 

2022 i allt väsentligt ger en rättvisande bild av deras resultat- och ställning. De bedömer att 

den interna kontrollen avseende stiftelsernas förvaltning i allt väsentligt är tillräcklig. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 
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Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

KS §178, 2023-08-31 

AU §94, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse om Granskning av Tranemo kommuns stiftelser och fonder 2022 2023-05-29 

Revisionsberättelse Brunkeparkens fond 

Revisionsberättelse Gunnar Johanssons fond 

Revisionsberättelse Lindgrens donationsfond 

Revisionsberättelse Samfond inom skolområdet 

Revisionsberättelse Social samfond 

Revisionsberättelse Thomas Rundqvists 90-års fond 

Redovisning fonder 2022 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 131 Stiftelsen Frans Amandus Nordqvist donation årsredovisning 

2022 KS/2023:250 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Godkänner årsredovisning 2022 för Stiftelsen Frans Amandus Nordqvists donation 

samt beviljar styrelsen ansvarsfrihet för 2022. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Sören Karlsson (C) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. 

Ärendet 

Föreligger årsredovisning för 2022 inklusive revisionsberättelse för Stiftelsen Frans Amandus 

Nordqvists donation. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

KS §181, 2023-08-31 

AU §93, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse om Årsredovisning 2022 för Stiftelsen Frans Amandus Nordqvists donation 

2023-05-17 

Årsredovisning F A Nordqvists donation 2022 inkl revisionsberättelse 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 
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Status  

Avslutat 
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§ 132 Årsredovisning 2022 - Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund, 

SÄRF KS/2023:38 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Godkänner Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds årsredovisning för år 2022. 

• Beviljar ansvarsfrihet till direktionen och dess ledamöter.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Stephan Bergman (M) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. 

Ulrika Glans (M) ersätter. 

Ärendet 

SÄRF är ett kommunalförbund som för medlemskommunernas räkning ansvarar för 

förebyggande verksamhet inom området samhällsskydd, räddningstjänst och beredskap 

genom att bereda människors liv, hälsa, egendom samt miljö, ett tillfredsställande och 

likvärdigt skydd mot olyckor.  Kommunalförbundet består av kommunerna Borås, 

Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 

Förbundet finanserias till största del av skattemedel och under 2022 var medlemsbidraget 

178,4 Mnkr och det innebär en bidragsfinansiering av verksamheten med 88,2 procent. 

Resterande intäkter kommer från myndighetsutövning och avtalstjänster. Kostnaden per 

invånare inom förbundet var under året 861 kronor.  

Årets resultat uppgick till 0,4 mnkr på en omsättning om 202,6 mnkr. Vid utgången av 2022 

uppgick eget kapital till 57,8 mnkr och en soliditet på 34,4 procent vilket garanterar en 

långsiktig och stabil verksamhet som klarar stora händelser. Det egna kapitalet ska täcka den 

ansvarsförbindelse som ligger utanför balansräkningen samt förbundets risker.  

Revisorerna bedömer att årsredovisningen i allt väsentligt ger en rättvisande bild av 

förbundets resultat och ställning. Den sammantagna bedömningen är att verksamheten sköts 

på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna 

kontrollen bedöms som tillräcklig.  

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  

 

Jämställdhetsperspektiv 
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Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

KS §180, 2023-08-31 

AU §79, 2023-06-01 

Tjänsteskrivelse 2023-05-05 

Ärende från SÄRFs direktion, Årsredovisning 2022 

Årsredovisning SÄRF 2022 

§ 29 Årsredovisning och verksamhetsuppföljning 2022 SÄRF 

Revisionsberättelse 2022 SÄRF 

Uppföljning Internkontrollplan 2022 SÄRF 

Rapport Uppföljning verksamhetens mål 2022 SÄRF 

Revisorsrapport granskning av SÄRF årsredovisning 2022 

Beslutet skickas till 

Ekonomifunktionen  

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds, SÄRF 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 133 Valärende - Val av nämndemän mandatperioden 2024-2027

KS/2023:34

Kommunfullmäktiges beslut 

• Utser följande till nämndemän för mandatperioden 2024–2027; 

Marianne Andersson

Tatjana Du Petersson

Erica Grönesjö Kiesbye

Sören Karlsson

Karl-Gustav Magnusson

Johan Söderman

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Borås tingsrätt har nu påbörjat arbetet inför den nya nämndemannaperioden, 1 januari 2024 

till 31 december 2027. Antalet nämndemän kommer fortsatt att vara 108 stycken och 

tingsrätten har nu fastställt antal nämndemän per kommun inom domsagan enligt 

nedanstående tabell. 
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Enligt 4 kap. 7 § rättegångsbalken som handlar om val av nämndemän ska en allsidig 

sammansättning av nämndemannakåren eftersträvas med hänsyn till ålder, kön, etnisk 

bakgrund samt yrke. Nämndemannauppdraget är vidare helt opolitiskt. Som nämndeman är 

man lekmannadomare och representerar inte något parti.  

Förvaltningen har skickat förfrågan av nominering till partigrupperna och fått återkoppling 

av Moderaterna, Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Liberalerna, Vänsterpartiet och 

Socialdemokraterna. 

Totalt har det inkommit nio nomineringar av nämndemän. Valberedningen får i uppgift att 

ge förslag på sex stycken av dessa nio. 

För att tingsrätten ska ha tid att genomföra obligatoriska kontroller samt ge den 

obligatoriska utbildningen för de nya nämndemännen behöver tingsrätten senast 1 oktober 

2023 ha besked om vilka som valts till nämndemän. 

Barnkonventionen  

Det är viktigt att valberedningen beaktar barnkonventionen vid framtagandet av förslag till 

nämndemän för mandatperioden 2024-2027. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Viktigt att jämställdhetsperspektivet såsom kön, ålder mm beaktas vid val av nämndemän.  

Beslutsunderlag 

Valberedning §5, 2023-08-29 

Tjänsteskrivelse 2023-09-2215 

Nominering Moderaterna 

Nominering av Centerpartiet 

Nomineringar Socialdemokraterna 

Nomineringar Sverigedemokraterna 
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Nomineringar Vänsterpartiet 

Nomineringar Liberalerna 

Beslutet skickas till 

Valda nämndemän 

Samtliga gruppledare 

Borås Tingsrätt 

Status  

Avslutat 
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§ 134 Valärende - Val av revisor till Sjuhärads samordningsförbund 

KS/2023:214 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Utser Bo-Lennart Bäcklund som ny revisor i Samordningsförbundet Sjuhärad 2023–

2026. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Enligt förbundsordningen för Sjuhärads samordningsförbund ska medlemskommunerna 

och Västra Götalandsregionen utse en gemensam revisor. Regionfullmäktige beslutade 2023-

02-14 att utse Bo-Lennart Bäcklund som ny revisor i Samordningsförbudet Sjuhärad för 

2023–2026.  

Enligt praxis för val av gemensam revisor ska VG-regionen utse en revisorskandidat som 

efter val av regionfullmäktige expedieras vidare till kommunerna så att respektive 

kommunfullmäktige kan utse samma kandidat.  

Barnkonventionen  

Revisorns huvudsakliga uppgift är att säkerställa att förbundets ekonomiska rapportering är 

korrekt och att förbundet följer gällande lagar och regler, vilket är positivt ur ett 

barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

KS §177, 2023-08-31 

AU §92, 2023-06-15 

Tjänsteskrivelse 2023-05-22 

E-post kommunernas val av revisor 

Val av revisorer – Västra Götalandsregionen 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Sjuhärads samordningsförbund 
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Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
  



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-09-21 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 70 

 

§ 135 Information från kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Information ges om följande; 

- Behörighet till gymnasiet, 87,7% (snittet för riket 83%). 

- Bron i Uddebo beräknas bli färdig januari/februari 2024. 

- Ombyggnad av järnvägsleden i Tranemo. 

- Tranehov och Dalshov färdiga med byte av konstgräs. 

- Företagsrankning, Tranemo har klättrat 91 platser. 

Föredragning och debatt 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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§ 136 Delgivningar KS/2023:65, KS/2023:99 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige delges följande handlingar; 

- Information från Mediapoolen 

- 20230829 Styrelsemöte Mediapoolen 

- Minnesanteckningar Polsam 2023-09-07 

Status 

Pågående 
 

 

 

 

 

  
 



NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 6/2023 
vid kommunfullmäktige 2023-09-21 kl. 18.00 
 
 

 

Ledamöter 

 

Närvaro 

 

Omröstning 1 

 

Omröstning 2 

 

Omröstning 3 

 

Omröstning 4 

1. Driton Bilalli (S) 

 

 
I 

 
J 

   

2. Eva-Karin Haglund (S) 

 

 
I 

 
J 

   

3. Rosé Torkelsson (S) §§110-
129, §§131-136 

 

 
I 

 
J 

   

4. Göran Björk (S) 
Kent-Ove Karlsson (S) 
 

 
I 

 
J 

   

5. Lena Eksberg (S) §§110–129, 
§§131–136 
§130 Tatjana Dujin Petersson 
(S) 

 
I 

 
J 

   

6. Bo Haarala (S) 

 

 
I 

 
J 

   

7. Ingela Remstam (S) 

 

 
I 

 
J 

   

8. Jonas Kristiansen Adelsten 
(S) 

 
I 

 
J 

   

9. Madde Lind (S) 
 

 
I 

 
J 

   

10. Rikard Strömberg (S) 

 

 
I 

 
J 
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vid kommunfullmäktige 2023-09-21 kl. 18.00 
 

11. Marita Nordin (S) 
Marie Kockali (S) 
 

 
I 

 
J 

   

12. Ana Alvarez Björk (L) 
 

 
I 

 
J 

   

13. Karin Ljungdahl (C) 
Sören Karlsson (C) §§110-130, 
§§132-136 

 
I 

 
J 

   

14. Lennart Haglund (C) 

 

 
I 

 
J 

   

15. Viktoria Haraldson (C) 
Lina Chalhoub (C) 
 

 
I 

 
J 

   

16. Torbjörn Edgren (C) 

 

 
I 

 
J 

   

 

17. Cecilia Lööf (C) 
§§110-129, §§131-136 
 

 
I 

 
J 

   

18. Emelie Romland (C) 

 

 
I 

 
J 

   

19. Jörgen Erikson (C) 

 

 
I 

 
J 

   

20. Niklas Gardewik (M) 

 

 
I 

 
N 

   

21. Kathleen Wireklev (M) 

 

 
I 

 
N 

   

22. Ellinor Liljegren Kalmar 
(M) §§110-129, §§131-136 
§130 Ulrika Glans (M) 

 
I 

 
N 
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23. Ulf Nyberg (M) 

 

 

 
I 

 
N 

   

24. Fredrik Risby (M) 

 

 
I 

 
N 

   

25. Brigitte Barenfeld (Kd) 

 

 
I 

 
N 

   

26. Maddelien Andersson (Kd) 

 

 
- 

    

27. Wajdi-Louis Azouri (SD)  
I 

 
N 

   

28. Birger Agerling (SD) 

 

 
I 

 
N 

   

29. Per-Arne Engström (SD) 

 

 
I 

 
N 

   

30. Anna Letth (SD) 

 

 
I 

 
N 

   

31. Ivan Letth (SD) 

 

 
I 

 
N 

   

32. Maria Jarlsgård (SD) 

 

 
I 

 
N 

   

33. Erica Grönesjö Kiesbye (V) 

 

 
I 

 
J 

   

34. Viktor Lyresten (Mp) 

 

 
I 

 
J 
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35. Christoffer Andersson (C) 

 

 
I 

 
J 

   

36. Stephan Bergman (M) 
§§110-131, §§133-136 
§132 Ulrika Glans (M) 
 

 
I 

 
N 

   

37. Ulf Thifors (S) 

 

 
I 

 
J 
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